
P r o t o  k 6 C nr XIV/2019 
z obrad XIV sesji Rady Miejskiej w KCodzku, 
ktora odbyta siq w dniu 28 listopada 2019r. 

w sali Rajcow Urzedu Miasta w Klodzku 

Sesja rozpoczgla sig o godz. 11:OO 

1. Otwarcie obrad XIV sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
Otwarcia sesji dokonala Przewodniczqca Rady Miejskiej w Klodzku Pani Elibieta iytyriska mbwiqc: 
,,Otwieram obrady XIV sesji Rady Miejskiej w Klodzku". 

2. Stwierdzenie wainoici sesji. 
Przewodniczqca Rady Pani Elibieta ~ytynska stwierdzila, i i  w sesji uczestniczy 19 radnych 
w zwiqzku z tym wszystkie podejmowane decyzje bedq prawomocne. (Nieobecni na sesji: radny 
Pan Damian Slak i radny Pan Boguslaw Szpytma) 
Lista obecnoici radnych na sesji stanowi zal. nr 1 do protokolu. 

3. Wyb6r sekretarza sesji. 
Na sekretarza sesji Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyiiska zaproponowala radnego Pana 
Piotra Bryle. Pan radny wyrazil zgode. Innych kandydatur nie zgloszono. 

Poddano pod glosowanie kandydature Pana Piotra Bryly. 
Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 2 do protokotu. 
Radny Pan Piotr Bryla zostal powolany na sekretarza obrad. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyriska odczytala treSd wniosku zloionego przez 
Przewodniczqcego Klubu Radnych Prawo i SprawiedliwoSC - Zjednoczona Prawica w Radzie Miejskiej 
w Klodzku w sprawie wprowadzenia zmiany w porzqdku obrad polegajqcej na zdjeciu z porzqdku 
obrad projektu uchwaly w sprawie uchwalenia ,,Miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego obszaru poloionego miedzy obwodnicq miasta Klodzka, ulicami Dusznickq, Letniq 
i terenami rolniczymi". 
Wniosek Klubu Radnych stanowi Zal, nr 3 do protokolu. 

0 godz. 11 :06 - sale opuBcil radny Pan Zdzislaw Duda. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytynska poddala pod glosowanie przyjecie wniosku zloionego 
przez Przewodniczqcego Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwojk - Zjednoczona Prawica. 

Glosowanie: za - 3, przeciw - 15. leden z radnych nie brat udzialu w glosowaniu. 
Radny Pan Krzysztof Mqka zwrbcil uwagq, ze podczas przeprowadzania glosowania nie padlo pytanie 
o to kto sie wstrzymal od glosu. 
W zwiqzku ze zgloszonq uwagq Pani Przewodniczqca zarzqdzila reasumpcje glosowania zadajqc 
pytanie: Kto z Pahstwa jest za przyjeciem wniosku pana Stanislawa Bartczaka o zmiane w porzqdku 
obrad. 
Glosowanie: za - 3, przeciw - 14, wstrzymalo sie - 1.  
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 4 do protokolu. 
Wniosek zostaC odrzucony. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyliska zglosila wniosek o zmiane kolejnojci punktbw 
w porzqdku obrad tj. przesuniecie punktu 17- Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia Programu Opieki 
nad Zabytkami Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2020-2023, druk nr 101 do punktu 7 porzqdku obrad. 

0 godz. 11 :08 - na sale obrad powrdcN radny Pan Zdzislaw Duda. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta ~ytynska poddala pod glosowania zgloszony przez siebie 
wniosek o zmiane w porzqdku obrad. 
Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wsttzymalo sie - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 5 do protokolu. 



Wniosek zostat przyjety. 

Burmistrz Miasta Klodzka Pan Michat Piszko zawnioskowal o wprowadzenie do porzqdku obrad 
projektu uchwaly na druku nr 107 w sprawie zmiany Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urzqdzeri wodociqgowych i urzqdzeh kanalizacyjnych na lata 2018-2021. 
Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta kytyiiska poddata pod glosowanie wprowadzenie do porzqdku 
obrad projektu uchwaly na druku nr 107 zgloszonego przez Burmistrza Miasta. 
Glosowanie: za - 18, pneciw - 0, wsttzymalo sie -1. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 6 do protokolu. 
Projekt uchwaly na druku nr 107 zostat wprowadzony do por-dku obrad. 

Pani Teresa Ludwin Przewodniczqca Komisji Skarg, Wniosk6w i Petycji zawnioskowab 
o wprowadzenie do porzqdku obrad projektu uchwaly na druku nr 108 w sprawie rozpatrzenia skargi 
na Burmistrza Miasta Klodzka. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyiiska poddala pod glosowanie wprowadzenie do porzqdku 
obrad projektu uchwaly na druku nr  108 zgloszonego przez Przewodniczqcq Komisji Skarg, Wniosk6w 
i Petycji. 
Gtosowanie: za - 19, ptzeciw - 0, wsttzymalo ssie - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 7 do protokolu. 
Projekt uchwafy na druku nr 108 zostat wprowadzony do porzqdku obrad. 

Porzadek obrad DO zmianach onedstawia sie naste~uiaco: 

1. Otwarcie XIV sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
2. Stwierdzenie waznoSci sesji. 
3. Wyb6r sekretarza sesji. 
4. Przyjecie protokdu z obrad XI11 sesji Rady Miejskiej w Klodzku. 
5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Klodzka z pracy miedzy sesjaml. 
6. Informacja o stanie realizacji inwestycji w mieicie Ktodzku. 
7. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Miejskiej Klodzko 

na lata 2020-2023, druk nr 101. 
8. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urzqdzeri 

wodociqgowych i urzqdzeri kanalizacyjnych na lata 2018-2021, druk nr 107. 
9. Podjecia uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Ktodzka, 

druk nr 108. 
10. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko 

na lata 2019-2028, druk nr 99. 
11. Podjecie uchwaly w sprawie dokonania zmian budietu Gminy Miejskiej Klodzko na 2019 rok, 

druk nr 100. 
12. Podjecie uchwaly w sprawie okreslenia wysoko4ci stawek podatku od nieruchomoici, 

druk nr 104. 
13. Podjecie uchwaly w sprawie okreilenia wysokoici stawek podatku od irodkbw transportowych, 

druk nr 105. 
14. Podjecie uchwaly w sprawie zwolniet! z podatku od nieruchomosci w ramach pomocy 

operacyjnej na infrastrukture sportowq i wielofunkcyjnq infrastrukture rekreacyjnq, 
druk nr 106. 

15. Podjecie uchwaly w sprawie przyjecia Rocznego programu wspapracy Gminy Miejskiej Klodzko 
z organizacjami pozarzqdowymi na rok 2020, druk nr 96. 

16. Podjecie uchwaly zmieniajgej uchwate w sprawie ustalenia szczeg6+owych zasad ponoszenia 
odplatnoki za pobyt w schronisku dla osdb bezdomnych oraz w schronisku dla os6b 
bezdomnych z uslugami opiekuliczymi, druk nr 93. 

17. Podjecie uchwaly w sprawie ryczaltowej stawki oplaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi za rok od nieruchomosci, na ktdrej znajduje sic dornek letniskowy, lub od innej 
nieruchomoici wykorzystywanej na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, druk 97. 

18. Podjecie uchwaly w sprawie zmiany Uchwa4y nr XI1/88/2015 Rady Miejskiej w Ktodzku 
z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystoici i porzqdku na terenie 
Gminy Miasta Klodzka, druk nr 98. 

19. Podjecie uchwaly w sprawie wzniesienia pomnika upamietniajqcego plutonowego 
Emila Czecha, druk nr 102. 



20. Podjecie uchwaly w sprawie uchwalenia ,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru potoionego rniedzy obwodnicq miasta Klodzka, ulicami Dusznickq, Letniq i terenami 
rolniczymi", druk nr 103. 

21. Interpelacje i zapytania radnych. 
22. Wnioski i oswiadczenia radnych. 
23. Sprawy r6zne. 
24. Zakohuenie sesji. 

4. Przyjqcie protokoku z obrad XI11 sesji Rady Miejskiej w Kkodzku. 
Protok6l zostat przedtoiony radnym. Uwag do protokdu nie zgtoszono. 
Protokdk z XI11 sesjl Rady Miejskiej w Kkodzku zostak przyjqty. 

5. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Kkodzka z pracy miqdzy sesjami. (Zak nr 8) 
Uwag i zapytah do sprawozdania nie stwierdzono. 
Sprawozdanie zostato przyjete. 

6. Informacja o stanie realizacji inwestycji w miehcie Kkodzku. (Zat. nr 9) 
Materiat zostat przekazany radnym. 
Uwag i zapytah do przedtoionego rnaterialu nie stwierdzono. 

7. Podjqcfe uchwaly w sprawie przyjqcia Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Miejskiej 
Klodzko na lata 2020-2023, druk nr 101. (Zat. nr 10) 
Projekt uchwaly zostal przedtozony radnym 

0 godz. 11:13 - na sesjp przybyt radny Pan Boguslaw Szpytma. 

Przewodniczqca Rady poprosila Paniq architekt Emiliq Dymarskq o przedstawienie Programu 
Opieki nad Zabytkarni. 
Architekt Pani Emilia Dymarska: Podstawq opracowania planu jest gminna ewidencja zabytkbw, 
ktbrq Paristwo w tym roku zakonczyli i kt6ra zostala 8 marca 2019 roku zarzqdzeniem Pana 
Burrnistrza przyjeta i przyjeta zostata przez Wojew6dzkiego Konserwatora Zabytk6w. Program opieki 
nad zabytkami jest to dokument, kt6ry potzqdkuje i ustala w jakim zakresie zapisy, ktore Pahstwo 
macie w swoich programach lokalnych, spetniajq zapisy na poziomie wojew6dzkim i krajowym. 
I jakie nalezy podjqd zadania w obszarze zabytk6w, kt6re sq tylko i wylqcznie Pahstwa wtasnosciq, 
bo trudno tu  m6wit o ochronie zabytkbw dla obiektow, do kt6rych Paristwo nie macie prawa. 
Podstawowymi uregulowaniami przy opracowaniu tego programu jest: Ustawa o ochronie zabytkbw, 
Ustaw o sarnorzqdzie gminnym, Konstytucja RP, kt6ra nawet w preambule ma ujete przekazanie 
i zachowanie dziedzictwa, natomiast sq jeszcze Rozporzqdzenia Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego i r6inego rodzaju urnowy miedzynarodowe i konwencje w tej  dziedzinie, kt6re Polska 
podpisata i z kt6rych naleiy sie wywiqzat. Najwainiejszym prawnym dokumentem jest Ustawa 
o ochronie zabytk6w i tak art. 87 ust. 1 rn6wi kto sporzqdza taki program i ust. 2 - jakie sq cele 
takiego programu. Na poziomie krajowym jest to Krajowy program opieki nad zabytkami, kt6ry jest 
jeszcze obowiqzujqcy, jest Narodowa Strategia Rozwoju Kultury, Koncepcja zagospodarowania 
przestrzennego kraju, Strategia rozwoju kapitatu spotecznego, infrastruktury i informacji 
przestrzennej. JakiS czas ternu zostata wprowadzona Dyrektywa INSPIRE Unii Europejskiej. Pahstwo 
j u i  poayniliscie pewne rzeay, ktore zostaty w programie rewitalizacyjnym r6wniei ujete 
i skorzystaiiscie z Srodk6w z funduszu europejskiego na wprowadzenie platform informatyanych, na 
kt6rych powinny sie takie pojawiad dane zwiqzane z zabytkami. I tutaj moja uwag - dobrze by byto 
spr6bowat digitalizowad karty ewidencyjne, ieby te zabytki pojawily sie w formie informatycznej na 
platformie, z kt6rej kazdy bedzie mbgt skorzystaC. Nastepne dokumenty, to dokumenty na poziomie 
wojewbdztwa dolnoSlqskiego, do kt6rych r6wniei naleiato sie odniesk. Tutaj mamy program opieki 
nad zabytkami wojewbdztwa dolnoSlqskiego, strategia rozwoju, plan zagospodarowania 
przestrzennego. To sq dokumenty, co do kt6rych Program opieki nad zabytkami Gminy Miejskiej 
musiat siq wpisat. W Paristwa Programie zostaty ujete dokumenty programowe: Strategia Rozwoju 
Miasta, Program Ochrony Srodowiska, Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Miejskiej Klodzko, 
Studium uwarunkowari i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego, miejscowe planu 
zagospodarowania przestrzennego, Uchwala Rady Miejskiej w sprawie zasad i trybu udzielania dotacji 
na finansowanie prac konserwatorskich, Lokalny Program Rewitalizacji, Wieloletni Program 
Gospodarowania Mieszkaniowym Zasobern miasta Klodzka, Program Ochrony zabytk6w miasta 
Klodzka na wypadek konfliktu zbrojnego i sytuacji kryzysowych - i tutaj taka drobna uwaga - warto 



by go byb  uaktualnii, bo ma j u i  8 lat. Ochrona zabytkbw jest to podejmowanie przez organy 
samorzqdowe i jednostki sarnorzqdowe dzialari, ktbre majqzapewnit warunki prawne, organizacyjne 
i finansowe umoiliwiajqce zachowanie, zapobieganie zagroieniom, kontrole tego stanu zachowania 
i uwzglednienie zadari ochrony w planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, natomiast opieka, 
to jest dzialanie polegajqce na zapewnieniu tych warunk6w poprzez prowadzanie prac 
konserwatorskich, restauratorskich, zabezpieuenie, korzystanie z zabytkow w sposob, kt6ry trwale 
zachowuje jego wartoSci, a t a k e  popularyzacja i upowszechnienie wiedzy o zabytku i jego znaczeniu. 
To sq wlagnie te dobra niernaterialne. Podstawowymi forrnarni ochrony zabytkbw, tj. art. 4 Ustawy 
o ochronie zabytkdw - to jest wpis do rejestru zabytk6wI wpis na liste skarb6w dziedzictwa. 
Dotychuas byl tylko rejestr zabytkbw, zarowno zabytk6w nieruchornych u y l i  obiekt6w, parkbw, 
crnentarzy, zespolbw, a ruchorne to sq zabytki stanowiqce wystr6j, wyposaienie. Tyrni dwierna 
pierwszyrni forrnami ochrony zajmuje sic Wojew6dzki Konserwator Zabytkbw na wniosek wlaScicieli 
obiekt6w1 ewentualnie na wniosek z Urzgdu, ale oczywiScie, to musi bye wbwczas akceptowane. 
Nastepnie jest uznanie za pornnik historii - to jest wniosek do Prezydenta RP. Utwotzenie Parku 
Kulturowego jak i ustalenia w dokumentach prawa rniejscowego sq w Paristwa gestii. Przejdimy do 
oblekt6w wpisanych do rejestru w mieicie Klodzku. Znajdujq sic 102 obiekty - sq to budynki 
sakralne, przemystowe, crnentarz iydowski. 52 obiekty z tych 102 stanowiq Palistwa wlasnoSC, u y l i  
Paristwo rnacie do tych 52 obiektbw prawo podejmowat decyzje lub dzialania, kt6re poprawiq stan 
tych obiektbw lub zmieniq funkcje tych obiektbw. Jest jeden wpisany obszar urbanistyczny - to jest 
ten Srodek rniasta z murarni i mostem, z tymi nawarstwieniarni kulturowymi - rn6wimy tu 
o archeologii. Jest pi& stanowisk archeologicznych i tutaj warto pamietat o stanowiskach, kt6re 
stanowiq grodzisko - nie wolno tutaj tego w iaden sposbb zrnienik. Jest 15 decyzji, kt6re obejrnujq, 
a i  466 obiekt6w ruchornych czyli wyposaienia. Jest decyzja np. na koSci& i jest to Decyzja 35211- 
37. Wszystkie te obiekty, ktbre w tej chwili moina sprawdzit, a sq chronione z racji zagroienia 
kradzieiarni, sq do wglqdu u Wojewodzkiego Konserwatora Zabytkow. Jeieli kt06 bedzie 
zainteresowany, to z racji posiadania prawa wtasnosci do danego obiektu lub z racji Urzedu mote 
uzyskat informacje jakie to sq dokladnie obiekty. W ustaleniach prawa rniejscowego, u y l i  
w miejscowych planach i dokurnentach strategicznych w mieScie Klodzku dodatkowo wyznauono 
7 stref Scislej ochrony konserwatorskiej, 12 ochrony, 5 ochrony krajobrazu, 3 strefy Scislej ochrony 
archeologicznej, 3 strefy o obserwacji archeologicznej. W mySl ustawy wpis do ewidencji zabytk6w 
nie jest formq ochrony. W my61 Ustawy prawo budowlane takie obiekty figurujqce w grninnej 
ewidencji prace rnuszq b y i  uzgadniane z Konserwatorem Zabytk6w. Byla t e i  zrobiona przed 
opracowaniern zadari taka kr6tka analiza SWOT. Wyrnienione sq rnocne strony. W dokurnentach 
strategicznych rnacie Palistwo uwzgiedniony zakres ochrony, jest duia r6inorodnoSC1 zas6b wysokiej 
klasy jakoSci i pokrycie rniasta rniejscowyrni planami. Co prawda jest tu wpisana wielkoSt 53, ale tak 
jak tutaj Pani kierownik mnie uiwiadomila, jest to przede wszystkirn ta czeSC zabudowy starego 
rniasta, starej zabudowy miasta, nie obrzeiy. To co dotyuy architektury i urbanistyki, to rnacie 
Paristwo zrobione plany. OuywiScie aktualizacje i zmiany bedq nastepowaly. Stabyrni stronami jest 
niestety duZa degradacja starej zabudowy, zar6wno przez wyburzenia, kt6re nastqpily jak i przez 
przeksztatcenia tego ukladu. Malo jest Srodkbw finansowych, to jak zwykle kaidy o tym m6wi, 
trudnogi w pozyskiwaniu sponsorow oraz mala baza turystyczna, mySlimy o niktej bazie noclegowej 
i gastronomicznej, jeieli rnamy tu  przyciqgnqi turyst6w. Szansarni jest zwiekszenie Srodkbw 
rzqdowych na aktywizacje zawodowq bezrobotnych, szczeg6lnie m6wimy o tyrn, ieby znaleit Srodki 
na zatrudnienie tych osdb w sektorze turystyki. Sq fundusze unijne, sq wzmacniane istniejqce szlaki, 
zwiekszanie kwot. A dokladne i szczeg6towe informacje na ten temat sq w programie do przeuytania. 
Zagroieniami jest niestety zly stan techniczny obiektow, bo zarowno uiytkownicy jak i funkcje sie 
zmieniajq i nie sq ptzystosowane do danych obiekt6w. Sq wtdrne podzialy i parcelacje. To wszystko 
powoduje, i e  niestety obiekty niszczejq. Z za+oieri programowych zostaly ustalone dwa priorytety 
na podstawie krajowych, wojewddzkich i Palistwa strategiunych dokumentbw. Pierwszy, to sq 
zasoby dziedzictwa, rozpoznania, zabezpieczenie i gospodarowanie. W tym priorytecie sq wymienione 
trzy kierunki dzialah. Dtugi, to jest prornocja dziedzictwa kulturowego, edukacja sluiqca poglqbieniu 
poczucia odpowiedzialnoici. Pierwszy kierunek dzialari, to jest zintegrowana ochrona zasob6w 
dziedzictwa kulturowego krajobrazu. Tutaj jest caly czas aktualizacja, weryfikacja rn.p.z.p., 
opracowanie uchwaly krajobrazowej. Weszla w iycie ustawa, kt6ra porzqdkuje rozw6j matej 
architektuty, jest to tzw. ustawa krajobrazowa, ktora obliguje urzedy, jednostki samorzqdowe do 
podjecia uchwaly krajobrazowej, a przyjmuje ta uchwale rada gminy. W zwiqzku z tym warto by bylo 
pornySleC o wykonaniu i zleceniu opracowania takiej uchwaly, iebyScie Paristwo mieli uporzqdkowanq 
przestrzeri publiunq. Sq tam rowniei zapisy zachecajqce do tego, aby to zrobit, bo jeieli pojawiq 
sie banery na Paristwa terenach, to macie Paristwo prawo zaiqdai opl-at z tego tytulu. Waina jest 



realizacja tych kierunkbw, ktbre sq opracowane w Studium i podjecie dalszych dzialari 
rewitalizacyjnych. Rozszerzenie zasobu, w ktbrym wyznaczyliSmy obszary, ktbre moiecie Paristwo 
chroniC poprzez zapisy i decyzje Konserwatora. Moina poszerzyC granice Fortecznego Parku 
Kulturowego Twierdza Klodzka. Inwentaryzacje i objecie ochronq zabytkowych cmentarzy - macie to 
wymienione w dokumentach strategiunych. Podjecie dzialari w sprawie wpisania Twierdzy na listq 
pomnik6w historii jak rbwniez Fortu Owcza Gora i PrzedmieScie. Byloby to na pewno z korzytciq dla 
miasta i dla Sciqgniecia turystbw. Trzecim kierunkiem jest ograniczenie procesu degradacji przez 
odpowiednie zapisy, poprawe estetyki zagospodarowania, zachowanie form krajobrazowych, 
zwiekszenie Srodkbw na te prace, a t a k e  zakaz wznoszenia telefonii kom6rkowych mamy j u i  doSC 
- dodatkowych dominant, ktbre bedq burzyly krajobraz kulturowy miasta. Drugi priorytet ma dwa 
dzialania i t u  jest dostep do informacji o dziedzictwie. Tak jak j u i  powiedzialam - budowa 
innowacyjnych uslug. Duto juz zostalo zrobione. Warto by bylo jeszue dodatkowo doloiyt dane 
zwiqzane z zabytkami w formie map. Zachecam do zobaczenia jak takie mapy wyglqdajq na portalu 
Urzqdu Miasta Wroclawia. Program rewitalizacji byl rbwniez przez Paristwa przygotowany. WiekszoSC 
z tych obiektbw, ktbre zostaly wymienione i prac na listach A i B zostalo zrobionych. Warto to 
dokoriczyC. Te przykladowe rewitalizacje, to rozwbj Forteunego Parku Kulturowego, tworzenie 
centrbw aktywizacji. Caly program, ktory Pahstwo macie do wglqdu zostal konsultowany 
z poszuegblnymi wydzialami Urzqdu - tutaj chcialam podziekowak za wspblprace z Paniq 
Barhranowskq i Paniq Wachowskq - a takle zostal konsultowany i zatwierdzony bez uwag przez 
Wojewbdzkiego Konserwatora Zabytkbw. W zwiqzku z tym jest pozytywna opinia Konserwatora. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta tytynska podziekowala za prezentacje i przystqpila do dalszego 
procedowania projektu uchwaly na druku nr 101. Przewodniczqca Rady poprosila o przedstawienie 
opinii merytoryunych Komisji. 

Wiceprzewodniczqca Komisji Edukacji i Kultury Pani Teresa Ludwin poinformowala, i e  Komisja 
wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 101, bez poprawek. 

Glos zabrala radna Pani Jolanta Kobak: Pytanie do Pani architekt. Proszg powiedziet, czy bedq 
digitalizacjq objete tylko obiekty stale czy rbwniei ruchome? Czy np. to co sig znajduje w Muzeum, 
rbine artefakty bqdq digitalizowane? 

Architekt Pani Emilia Dymarska: Obiekty ruchome sq chronione. Ich sie nie pokazuje ze wzgledu 
na l iune kradzieie. Nie ma na to zgody Konserwatora i osbb, ktbre sq wlaScicielami. Sq obiekty np. 
obrazy, ktbre sq wpisane do rejestru zabytkbw, ktbre sq wlasnoSciq prywatnq. OczywiScie 
Konserwator wie o nich, ale nie ma na to zgody. Natomiast obiekty nieruchome to sq obiekty 
architektoniune, zabudowa, urbanistyka, stanowiska archeologiczne i to sq rzeczy, ktbre majq swoje 
karty i warto by bylo zrobiC digitalizacjq na takiej podstawie, i e  robimy mape z zaznaczeniem 
obiektbw, wprowadzajqc dane z fotografii i datowanie obiektu. Moina pokusiC sie o digitalizacjq 
w formie 3D. Sq opracowane studia historyczno-urbanistyczne, w ktbrych sq historie i opisy obiektbw. 
Motna - tak jak zrobilo to miasto Legnica - najeidiajqc na dany obiekt mice opis obiektu z danymi 
historycznymi. 

Wiceprzewodniczqcy Rady Pan Zdzislaw Duda zadal pytanie czy studnia znajdujqca sie w podw6rku 
przy ul. Muzealnej 11- 9 jest zabytkiem czy nie, poniewaz tam wtrbd mieszkaricbw toczq sie o to 
spory? 

Architekt Pani Ernilia Dymarska: Nie jest ujeta w rejestrze, ale a y  jest w gminnej ewidencji tego 
w tej chwili nie wiem. 
Przewodniczqca Rady Pani Elibleta iytyhska: Sprawdzimy to Panie Zdzislawie. 

Pytanie zadal radny Pan Knysztof Mgka: Na terenie naszego miasta jest rzeczywiScie bardzo duio 
obiektbw, budynkbw w fatalnym stanie. Duzq odpowiedzialnoSt za to ponoszq osoby prywatne, ktbre 
sq wlaScicielami tych budynkbw, czy ma Pani jakieS doiwiaduenia jak w innych miasta poradzono 
sobie z tym, ieby prywatni wlatciciele w jakiS sposob zadbali o te obiekty? Czy moze tez sq 
przygotowywane jakiet rozwiqzania prawne dziqki ktbrym, rbwniei nam udaloby sic wplynqk na 
poprawe stanu tych budynk6w i przy okazji na atrakcyjnoid: naszego miasta? 

Architekt Pani Ernilia Dymarska: Przede wszystkim moiecie Paristwo zrobit jednq wazna rzeu. 
Macie Pahstwo podjetq uchwal? o dofinansowaniu obiektbw tych, ktbre sq w wpisane do rejestru. To 



jest tylko i wytqcznie wola Rady, ktbra podejmie nowq uchwale, w ktbrej zapisze, i e  moina dostad 
posiadajqc a&! wlasnq wkladu moina staraC sie - bez posiadanego, to jest Paristwa wola - 
o dofinansowanie na prace zabezpieczajqce jak i remontowe. I to musi by6 podjete, bo inaczej 
Paristwo Srodkbw nie przekaiecie. Osoby fizyczne zawsze majq mniejsze moiliwoici n i i  gmina. 
Moina prbbowat pom6c tym ludziom w wypelnianiu wnioskbw o wpis do rejestru danego obiektu 
i taki obiekt wpisany przez Konserwatora do rejestru moie ubiegaC sie o jrodki finansowe z budietu 
wojewbdztwa i starostwa. Tam sq i to spore Srodki. Moina zrobiC uestsze kontrole tych obiekt6w 
przez Nadzbr Budowlany. To sq rzeczy, ktbre sq tylko i wylqcznie moiliwe do wykonania, bo jeieli 
kt05 jest wlaScicielem obiektu, to jak sic nie przekona finansowo, albo nie pornoie finansowo, to nie 
ma innej moiliwoSci. 

Wiecej zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta fytyhska poddala pod glosowanie podjecie uchwa+y w sprawie 
przyjecia Programu Opieki nad Zabytkami Gminy Miejskiej Kjodzko na lata 2020-2023, druk nr 101. 
Giosowanie: za - 20, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. (Nie glosowal nieobecny na sesji rady Pan Damian 
Slak) 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 11 do protokdu. 
Uchwala zostah podjqta i otrzymala nr XIV/95/2019. (ZaL nr 12) 

8. Podjqcie uchwaly w sprawie zmiany Wieloletniego planu rozwoju i modernizacji 
urzgdzeh wodociggowych i unqdzeir kanalizacyjnych na lata 2018-2021, druk nr 107. 
(Zal. nr 13) 
Projekt uchwaly zostal przedloiony radnym 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta fytyirska poprosila o przedstawienie opinii merytorycznych 
Komisji. 

Przewodniuqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony ~rodowiska i ladu  Przestrzennego 
Pan Zblgnlew Nowak poinformowal, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku 
nr 107, bez poprawek. 
Przewodniczqca Komisji Budietu, Finansbw i Polityki Gospodaruej Pani Aneta tosiewicz 
poinformowala, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 107, bez poprawek. 

Uwag i zapytari do projektu nle stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pan1 Elibieta fytyhska poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
zmiany Wieloletniego planu rozwoju i rnodernizacji urzqdzeri wodociqgowych i urzqdzeri 
kanalizacyjnych na lata 2018-2021, druk nr 107. 
Glosowanie: za -1 9, ptzeciw - 0, wstrzymalo sic - 1. (Nie glosowal nieobecny na sesji rady Pan Damian 
slak) 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 14 do protokolu. 
Uchwala zostala podjqta i otrzymala nr XIV/96/2019. (Zat. nr 15) 

9. Podjqcia uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Klodzka, 
druk nr 108. (ZaL nr 16) 
Projekt uchwaly zostat przygotowany przez Komisje Skarg, Wnioskbw i Petycji, a nastepnie 
przedloiony radnyrn. 

Przewodniczqca Komisji Skarg, Wnioskbw i Petycji Pani Teresa Ludwin zgtosila autopoprawke do 
projektu uchwaly na druku nr 108 polegajqcq na wykrejleniu imienia i nazwiska Skariqcej z tytulu 
uchwaly, ze wzgledu na ochrone danych osobowych. 
ZasadnoSC przyjecia autopoprawki potwierdzit obecny na sesji prawnik Urzedu Miasta mecenas Pan 
Mateusz Cyma. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta fytyirska poddala pod glosowanie przyjecie autopoprawki do 
projektu uchwaly na druku nr 108 zgloszonej przez Przewodniczqcq Komisji Skarg, Wnioskbw i Petycji 
Paniq Terese Ludwin. 
Glosowanie: za -18, przeciw - 0, wstr=yma/o ssie - 2. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 17 do protokotu. 



Autopoprawka zostata przyjqta. 

Glos zabral radny Pan Krzysztof Mqka: Pani Przewodniczqca, Szanowni Paristwo. Pani 
Przewodniczqca Komisji jeszcze nie odczytala tego, i e  Komisja uznala skargq za bezzasadnq. 
Chcialbym wyraziC swoja opinie i zdanie odmienne, poniewai skarga wlaiciwie nie zostab 
rozpatrzona w taki sposbb w jaki powinna zostad rozpatrzona. Skariqcy przedsiebiorca skariyt sic 
i tu taj zacytujp : ,Skladam skarge na Burmistrz Miasta Klodzka Michala Piszko, ktdry nie odpowiada 
na pisma zwiqzane z rozliueniem naklad6w poniesionych na remont przeze mnie na lokal uiytkowy, 
ktdrego jestem najemq od 7 lutego 2017 roku znajdujqcy sie ptzy ulicy Grunwaldzkiej 7/1 
w Klodzkuf'. To jest lstota te j  skargi. Natomiast Komisja przygotowala projekt uchwaly, ktbry nie 
odnosi sie do dzialar! Pana Burmistrza, ktbry nic nie zrobit, tylko odnosi sic do tego, czy Rada jest 
organem wlabciwym do rozstrzygniecia tego, czy przedsiebiorcy naleiy sie jakied zadoiiCuczynienie 
czy t e i  zwrot pieniedzy, nakladbw inwestycyjnych, ktbre przedsiebiorca ponicid tytutem zaliczenia 
ich do oplat czynszowych. Dlatego uwaiam, i e  powinniimy te uchwale odrzucit. Uwaiam, i e  
powinniimy w dalszym ciqgu procedowak nad tq skargq. Nie udalo m i  sie przekonaC czlonkbw 
Komisji, i e  pbkora roku, to jest dlugo, je i l i  chodzi o to, ieby odpowiedzieC czy chce sie uznaC czeiC 
tych roszczeli czy t e i  nie. Nie wiem, czy gdybybcie Paristwo przez p6kora roku prbbowali sie dobijaC 
o jakqkolwiek informacje, jakqkolwiek decyzje w takiej sprawie, to  chyba t e i  stracilibyicie 
cierpliwoe. Ja tylko przypomne, bo myile, i e  nie wszyscy Palistwo czytalidcie. 15 marca 2018 roku 
przedsiebiorca, ktbry prowadzi te dziatainoiC przy ul. Grunwaldzkiej 711 zloiyl pisma i rozliczenie 
z prodbq o zaiiczenie tych wydatk6w na poczet naleinodci czynszowych. 12 lipca 2018 roku - po 
czterech miesiqcach odpowiedi Urzedu byla taka, i e  nie wszystkie faktury mogq by t  uwzglednione 
i zosta! przedsiebiorca zaproszony do tego, ieby skorygowaC te rozliczenia, byk moie niektbre faktury 
bedqzaliczone, by6 moie  nie wiadomo jaka czeit z tych faktur bedzie roziiczona. Ta korekta nastqpila 
w miesigu wrzesniu i 12 paidziernika 2018 roku przedsiebiorca ponownie zloiyt rozliczenie 
z uwzglednieniem tych faktur, ktbre przy udziale Wydzialu Mienia zostaly uzgodnione, i e  te faktury 
by6 moie bedq do zwrotu, do uwzglednienia. I tutaj od 12 paidziernika 2018 r. de facto nic sie nie 
wydarzylo, czyli nie ma iadnej historii, ktbra sic powinna zadziaC ze strony Urzedu Miasta. W zwiqzku 
z tym przedsiebiorca 13 kwietnia 2019 roku i 24 maja 2019 roku kieruje kolejne pisma o podjecie 
jakiejkolwiek decyzji i odpowiedi. Bo tutaj nie chodzi przedsiebiorcy o to czy zostanq uznane te 
faktury czy t e i  nie zostanq uznane, tylko ieby byla jakakolwiek odpowiedi co siq dzieje na tym etapie 
postepowania. W zwiqzku z tym myiie, i e  skarga jest zasadna, poniewai 18 listopada 2019 roku 
wptynela skarga przedsiebiorcy do naszej Komisji i chyba sie cod zadzialo, bo jak dowiedzieliimy sic 
od pracownika Wydzialu Mienia chyba jakqi  decyzje Pan Burmistrz podjqt w ostatnim czasie. Nie 
znamy tej decyzji, ale widaC skarga sie optacata, poniewai jakaii decyzja zapadla. Bardzo bym 
Palistwa prosil, ieby nie rozpatrywak tego czy temu przedsiebiorcy sq naleine te pieniqdze czy t e i  
nie sq naleine, bo rzeuywiicie nasza Komisja od tego nie jest, natomiast bardzo proszq, iebygmy 
uwzglednili to, i e  te dzialania Urzedu Miasta i Burmistrza p&oraroczne sq wtadciwie takim 
przykladem opieszalodci w postqpowaniu. I jest to niezrozumial.e, bo nikt z nas, iaden z naszych 
obywateli i my sami nie chcielibyimy sie z takqsytuacjq spotkai. Jeszcze jedna istotna i waina rzecz. 
Tym razem to  jakod sie wszystko szybko zadzialo, a chcialbym zwrbciC uwagq, i e  zgodnie z naszym 
Statutem i zgodnie z tym jak powinniirny rozpatrywad skargi i jakie procedury powinniSmy 
przyjmowad i o tym, i e  skarga jest zasadna mbwi €j 52 naszego Statutu, w pkt 2 gdzie jest zapis: 
,lRozpatrywanie wnioskbw, ktbrych przedmiotem mogq byC w szczegolnoici sprawy ulepszenia 
organizacji, wzmocnienia praworzqdnoici, usprawnienia pracy i zapobiegania naduiyciom, ochrony 
wlasnoici oraz lepszego zaspokojenia potrzeb mieszkalic6w". Myile, i e  to jest koronny argument dla 
kt6rego powinniimy sie nad tq kwestiq pochylit. I druga sprawa. MySle, i e  tutaj nie dopelnilifmy 
pewnych obowiqzkdw, a mianowicie w €j 55 w pkt 2 mamy zapis: ,,Przewodniczqcy Komisji Skarg, 
Wnioskbw i Petycji za podrednidwem Przewodniczqcego Rady zawiadamia osobe lub podmiot 
wnoszqcy skargq oraz osob?, ktbrej skarga dotyczy o terminie posiedzenia Komisji, na ktbrym 
prowadzone bedzie postqpowanie wyjainiajqce tej skargi". Tutaj chyba - z tego co wiem - takiego 
zawiadomienia nie bylo. Prosze o odrzucenie projektu tej uchwaly, o zaglosowanie ,,przeciw" przyjeciu 
tej uchwaly. 

Glos zabral radny Pan Adam Kwas: Naleiy t o  do domeny stosunkbw relacji cywilno-prawnej 
i kwestiq umowy miedzy gminq reprezentowanq przez burmistrza, a prywatnym podmiotem 



gospodarczym sq terminy rozpatrzenia zasady wynajmu, zasadny rekompensaty za poniesione 
naktady, stqd gmina u y  t e i  radni majqcy tutaj swego przedstawiciela w osobie burmistrza nie mogq 
rozstrzygat umowy dwbch rbwnorzednych podmiotbw, poniewai to jest domena prawa cywiinego. 
Prawo cywilne daje szanse obrony swoich interesbw kaidej ze stron umowy przez Sqdem. Stqd ta 
decyzja poparta orzeanictwem sqdbw administracyjnych, bowiem w kwestiach umbw cywilno- 
prawnych miedzy gminq, a osobami prywatnymi czy t e i  innymi podmiotami nie moiemy rozstrzygat 
zasadnoici sporu, poniewai od tego mamy Sqd i prawo cywilne. Stqd niemoinoit rozpatrzenia tej 
skargi, bowiem domniemywat naleiy, i e  burmistrz dzialal w interesie gminy. W zwiqzku z tym, po 
drugiej stronie mamy obywatela, ktbry zapewne dziala w interesie prywatnym, osobistym. Takie 
z tych powodbw nie powinniimy wnikat w istote skargi, poniewai od tego mamy sqdy powszechne. 
0 ile byla zwloka i uszczerbek ponibsl podmiot prywatny, to podmiot ten ma roszczenie i stusznie 
bedzie wynagrodzony przed sqdem, o ile poni6sl jakiekolwiek straty. Stqd stanowisko Komisji 
podjete wiekszoiciq 4 glosbw, zdecydowanej wiekszoSci, ieby sprawe oddalit jako niepodlegajqcej 
rozpoznaniu. Nie wnikaliimy w istote sporu, poniewai od tego jest Sqd Cywilny. Mam wniosek 
przeciwny - proszq o przyjecie projektu uchwaly i podjecie uchwaly na dzisiejszej sesji. 

Przewodniuqca Rady Pani Eifbieta fytyiiska dodala, i e  projekt uchwaly jest asygnowany przez 
Paniq mecenas. MySie, i e  jest zgodny pod wzgledem prawnym. To co radny Pan Adam Kwas 
powiedzial jest rbwniei w uzasadnieniu tego projektu. 

Glos zabrala radna Panl Teresa Ludwin Przewodniczqca Komisji Skarg, Wnioskbw i Petycji: Rbwniei 
wnosz? o przyjecie projektu uchwaly. Tak jak Pani Przewodniczqca powiedziala oaywiscie prosiliimy 
o opinie radcy prawnego i tutaj istotq jest przede wszystkim, i e  Rada Miejska nie jest organem 
wtaiciwym do rozstrzygniecia zasadnoici roszczeri najemcy lokalu gminnego. Rozmawialiimy, 
poprosiliimy na Komisje Zastepce Kierownika Wydzialu Mienia. Pani nam wyjainiala, bo kaidy z nas, 
r6wniei nasza Komisji i cztonkowie Komisji zwracali na to  uwage, ieby jak najbardziej urzednicy 
przestrzegali terminbw, ieby niezwlocznie sprawe rozstrzygali. Tu sie okazalo, i e  jest trudnoSt. Pani 
wyjainiala i przeciqgato sie to w czasie z przyuyn niezaleinych. Komisja stanqla na stanowisku, i e  
najemca moze dochodzit swoich praw przez sqdem powszechnym, rbwniei odnoinie opoinienia itd., 
ale pochylaliimy sie nad tyrn i uznaiiimy tak jak powiedzial kolega radny wiekszoiciq glos6w, ze 
nalezy tak postqpit jak jest w uzasadnieniu, i e  Rada nie jest organem wlaiciwym do rozstrzygniecia 
zasadnoici roszczeri najemcy. 

Burmistrz Miasta Pan MichaC Piszko: Wysoka Rado, nie uchylam sie od tego, i e  rozpatrywalem tq 
sprawe dlugo. Tak jak wuegniej zostalo tu przekazane przez radnego Pana Kwasa, to jest w domenie 
prawa cywilnego. l a  nad tq sprawp d o i t  dtugo siedzialem w momencie, w ktorym otrzymalem tzw. 
,koszulke" z Wydziah w tym temacie. Zastanawialem sie na rbine sposoby jak tq sprawe rozpatrzyt, 
zeby usatysfakcjonowat najemce tego lokalu i podjqlem decyzje po trzech miesiqcach. Niemniej 
jednak w iaden sposbb nie naruszytem prawa. Jeieli najemca u u j e  sie pokrzywdzony, t o  ma droge 
sqdowq, proces cywilny tzw. lecrum cessans. Niemniej jednak tutaj zapewniam, i e  nie ma tutaj takiej 
sytuacji. Sprawa zostala dokladnie przeze mnie rozpatrzona i sprawdzona na wszelkie moiliwe 
sposoby i takq decyzje podj@em rzeczywiicie w tym miesiqcu. 

Glos zabral radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burmistrzu. 
Oczywiicie, i e  moiemy powolywat sie na kodeks cywilny. K.p.a. mbwi jasno o odpowiedzi 
i grzecznoSC nakazuje poinformowat co sie dzieje. Nawet informacja pt, jeszcze pracuje, po 60 dniach 
tak jak przewiduje Kodeks postqpowania administracyjnego, to nikomu korona z gtowy nie spadnie. 
Poinformowad - jestem w trakcie, prosze o cierpliwoit. Nad tym chyba t e i  dyskutujemy. 

Radny Pan Krzysztof Mqka: Chcialem po raz kolejny uzmyslowit Pafistwu istote sporu. Tu nie 
chodzi o to czy mamy tutaj rozstrzygnqt czy przedsiebiorcy naleiq sie pieniqdze, czy ma mie i  
obniiony czynsz czy t e i  nie, tylko chodzi o to, i e  przez pbkora roku nie moie te j  sprawy w iaden 
sposdb zalatwit. OczywiScie rozumiem, i e  by6 moze jest du iy  material, jest mnbstwo faktur, chociai 
patrzqc na powierzchnie tego lokalu, to raczej nie jest to sky tower w Ktodzku i wydaje mi sie, i e  
katdy z nas gdyby mial wiele faktur, to bylby w stanie ogarnqt to  w tydzieri, albo moie  w miesiqc, 
a nie w p6itora roku. Jeszcze jedna rzecz jest tutaj zastanawiajqca. Skoro we wrzeiniu i paidzierniku 
strony w jakimi stopniu uzgodnily te faktury, ktbre sq ewentualnie zakwalifikowane przez Urzqd do 
uwzglednienia w tym rozliaeniu, ouywiScie nie znam decyzji jakq Pan Burmistrz podjql czy jest ona 



w jaki i  sposdb satysfakcjonujqca przedsiebiorce u y  nie, ale to znaczy, i e  przez rok uasu byla chyba 
jakaS wewnetrzna walka w glowie - nie wiem kogo - czy uznak, czy nie uznak. Moze - tak sobie 
myilq - ze sq moie jeszcze jakieS inne okolicznoki, kt6re powodujq, i e  by6 rnoze jest z tyrn problem. 
Jeszue raz przypomne, t e  nie dopetniliimy tego obowiqzku poinformowania strony o posiedzeniu 
Komisji. Tu sie tak jakoi bardzo szybko zadzialafo. 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Prositbym, aby 
procedowad ten projekt uchwaly i podjqd glosowanie. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta rytyriska: Prosze Pahstwa, bedziemy wyczerpywak powoli tok 
tej dyskusji. 

Nastepnie Przewodniczqca Rady poprosita o zabranie glosu przez Skariqcq: Dzieh dobry. Szanowna 
Pani Przewodniczqca, Szanowni Pahstwo. Nazywam sie Kamila Szpulak i jestem stronq skariqcq. 
Chcialabyrn odczytaC zapisy, kt6re sq w Statucie Gminy Miejskiej Klodzko i poprosik o wziqcie ich pod 
uwage zanirn Paristwo rozpoanq glosowanie. Rozdzial 7 Komisja Skarg, Wnioskdw i Petycji E j  47 
pkt 2 Rada powoluje Komisje Skarg, Wniosk6.w i Petycji w celu rozpatrywania skarg, wnioskdw 
i petycji skladanych do Rady i nalezqcych do jej wlaiciwoici na zasadach i w trybie okreilonym 
ustawami. Co chyba oznacza, ze naleiy trzymaC sie przepis6w prawa. 5 52 pkt 3 Komisja Skarg, 
Wnioskdw i Petycji jest zobowiqzana do: 1 )  ptzestrzegania terminbw ,okreilonych pnepisami prawa 
przy rozpatrywaniu skarg, petycji tub wnioskdw; 2) pnygotowania pmjekt6.w uchwal w przypadku 
koniecznoici wydluienia terminy rozpatrzenia skargi, petycji tub wniosku i ptzedloienia go 
Ptzewodniczqcemu Rady; 3) czuwania nad terminowoiciq rozpatnenia skargi, petycji i wniosku. 
I tutaj najwazniejszy dla mnie punkt w 5 55 pkt 2 Przewodniczqcy Komisji Skarg, Wnioskdw i Petycji, 
za poirednictwem Ptzewodniczqcego Rady, zawiadamia osobe lub podmiot wnoszqcy skarge oraz 
osobe, kt6rej skarga dotyczy o terminie posiedzenia komisji, na kt6.rej prowadzone bedzie 
postepowanie wyjabniajqce w sprawie skargi. Nie otrzymalam takiego zawiadomienia, nie mialam 
moiliwoici wziqi udzialu w posiedzeniu Komisji, nie mialam moiliwosci wypowiedzenia sie, ani 
przedstawienia dodatkowych wyjainieh, dokument6w w mojej sprawie. 

Radna Pani Aneta tosiewicz zglosila wniosek formalny: Pani Przewodniczqca, prosilabym w imieniu 
Klubu Radnych Lubie Klodzko o 15 rninut przerwy. 

W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqca Rady Pani Elibieta fytyriska oglosila 
pietnastorninutowq przerwe w obradach. 

0 godzinie 12:20 Przewodniuqca Rady wznowila obrady i przypomniafa, i e  jesteimy w pkt 
9 porzqdku obrad, w trakcie procedowania uchwaly w sprawie rozpatrzenia skargi na Burrnistrza 
Miasta Klodzka, projekt na druk nr 108. 

Nastepnie Przewodniczqca Rady poinforrnowala, i e  zamyka dyskusje nad projektem uchwaty 
na druku nr 108 i nie wyrazila zgody na zabranie glosu przez radnego Pana Boguslawa Szpytme, 
kt6ry zglaszal chek zabrania glosu w przedmiotowej sprawie. 
Powt6rnie Przewodniczqca Rady zakornunikowata, i e  zarnyka dyskusje nad projektem uchwaly. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca bedzierny sie skariyk. 
Przewodniuqca Rady Pani Elibieta fytyhska: Szanowni Pahstwo, kto z Pahstwa .... Prosze nie 
przeszkadzak. Prosze sie skariyk. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Pani Przewodniczqca bedziemy sie skariyd, byly jeszcze zgloszenia 
do dyskusji. Nie glosowano zamkniecia dyskusji. 
Przewodniczqca Rady Pani Elibieta fytyriska: Prosze nie przeszkadzak w obradach sesji. Prosze 
nie przeszkadzak, bo wezwe ochrone. 
Przewodniczqca Rady Pani Elibieta Zytyriska poddala pod gfosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
rozpatrzenia skargi na Burmistrza Miasta Klodzka, druk nr 108. 
W tym momencie radni: Pan Boguslaw Szpytrna, Pan Stanislaw Bartuak, Pan Krzysztof Mqka oraz 
Pani Jolanta Kobak opuicili sale obrad. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma wychodzqc z sali poprosil o umieszueniu w protokole zapisu, i e  
nie zostala zakohczona dyskusja nad projektem uchwaly. 



Wyniki glosowania: Na 20 radnych obecnych na sesji, za - 11 glos6w, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 
5 radnych, czterech radnych nie bralo udzialu w glosowaniu. (Nie brali udzlalu w glosowaniu: Pan Boguslaw 
Szpytma, Pan Stanislaw Bartczak, Pan Krrysztof Mqka, Pani Jolanta Kobak oraz radny Pan Damlan Slak nieobecny na sesji) 

Imienny wykaz glosowania stanowi zat. nr 18 do protokolu. 
Uchwata zostata podjeta i otrzymala nr XIV/97/2019. (Zat. nr 19) 

Po zakoliczeniu glosowania radni: Pan Bogustaw Szpytma, Pan Stanislaw Bartczak, Pan Krzysztof 
Mqka, Pani Jolanta Kobak, powrocili na sale obrad. 

10. Podjecie uchwaty w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Grniny Miejskiej 
Klodzko na lata 2019-2028, druk nr 99. (Zaf. 20) 
Projekt uchwaly zostal przedlozony radnym. 

Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko zawnioskowat o 10 minut przerwy, celem przedlozenia do 
zaopiniowania Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej autopoprawki do projektu uchwaly 
na druku nr 99 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 
2019-2028. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyirska poinformowala, i e  t r e i i  autopoprawki do druku 
nr 99 jest do pobrania w biurze Rady, poprosila radnych o zapoznanie sie z treSciq autopoprawki 
i zarzqdzila dziesieciominutowq przerwe w obradach. 

0 12:40 Przewodniczqca Rady wznowila obrady. 

Pani Wioletta Srokowska-Chrniel Skarbnik Gminy Miejskiej Ktodzko w imieniu Burmistrza Miasta 
zgtosila autopoprawkq do projektu uchwaly na druku nr 99 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2019-2028. Skarbnik Gminy Miejskiej Klodzko ombwila 
treiC autopoprawki, kt6ra stanowi Zat. nr 21 do protokotu. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibleta iytyiiska poddala pod gtosowanie autopoprawke zgloszonq 
przez Burmistrza Miasta do projektu uchwaly na druku nr  99. 
Glosowanie: za -1 9, ptzeclw - 0, wstrzymalo sie - 1. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 22 do protokolu. 
Autopoprawka zostata przyjqta. 

Przewodniczqca Rady poprosila o przedstawienie opinii merytorycznej Komisji. 

Przewodniczqca Komisji Budietu, Finansow i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Losiewicz 
poinformowala, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku n r  99 wraz 
z autopoprawkq, bez poprawek. 

Glos zabra) radny Pan Bogustaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, jako Klub 
popieramy te zmiany. Bywa, i e  prace z r6znych powoddw sq opoinione. SprawdziliSmy, zapisy 
w SIWZ dopuszczajq przeciqgniecie terminu, a wiec jesteimy za, ale przy okazji poprosze Paniq 
Przewodniczqca, ieby  nie blokowad dyskusji do korica, ieby  to sic nie powtarzalo. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyirska: Panie radny, to mialy by6 uwagi do projektu 
uchwaly. l a  nie blokuje Panu dyskusji w przedmiocie tego projektu uchwaly. Chyba, ze Pan sie czuje 
przyblokowany w tym momencie? 
Radny Pan Bogustaw Szpytma: Na przyszlosC. 
Przewodniczqca Rady Pan1 Elibieta ~ytyirska: W tym momencie nie czuje sie Pan zablokowany. 
Dobrze, bardzo dziekuje, bo chcialabym dat  Panu pelen komfort uczestnictwa w XIV sesji Rady 
Miejskiej. 

Wiecej uwag i zapytali do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyirska poddala pod glosowanie podjecie uchwaly w sprawie 
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miejskiej Klodzko na lata 2019-2028, druk nr 99 
wraz z autopoprawkq. 
Glosowanie: za -19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zaf. nr 23 do protokolu. 



Uchwata zostala podjeta I otnymata nr XIV/98/2019. (Zat nr 24) 

11. Podjqcle uchwaly w sprawie dokonania zrnian budietu Gmlny Mldsklej Ktodzko na 
2019 rok, druk nr 100. (Zal. nr 25) 
Projekt uchwaty zostal przedtoiony radnyrn. 

Panl Wloletta Srokowska-Chmial Skarbnik Grniny Miejskiej Ktodzko w irnieniu Burrnistrza Miasta 
zgbsila autopoprawke do projektu uchwaty na druku nr 100 w sprawie dokonania zmian budietu 
Grniny Miejskiej Ktodzko na 2019 rok, druk nr 100. 
Treft autopoprawkl stanowi Zal. nr 26 do protokolu. 

Przewodniuqca Rady poprosila o przedstawienie opinii merytoryunej Kornisji. 

Przewodniczqca Kornisji Budtetu, Finansow i Polityki Gospodarczej Panl Aneta tosiewlu 
poinforrnowala, t e  Kornisja wnloskuje o przyjacie projektu uchwaty na druku nr 100 wraz 
z autopoprawkb bez poprawek. 

Uwag I zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta ~ytyhska poddata pod glosowanie autopoprawkg zgtoszonq 
przez Burrnistrza Miasta do projektu uchwaty na druku nr 100. 
Glosowanie: za - 19, prreciw - 0, wstrrymab sie - 1. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zel. nr 27 do protokotu. 
Autopoprawka zostata pnyjeta. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbleta fytyhska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
dokonania zmian budietu Grniny Mlejskiej Klodzko na 2019 rok, druk nr 100 wraz z autopoprawkq. 
Glosowanie: za - 19, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 1. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 28 do protokotu. 
Uchwata zostata podjpta i otrzymata nr XIV/99/2019. (Zal. nr 29) 

12. Podjecle uchwaly w sprawle okrellenla wysokolci stawek podatku od nieruchomoScl, 
druk nr 104. (Zal. nr 30) 
Projekt uchwaty zostal przedtoiony radnyrn. 

Przewodniuqca Rady poprosila o przedstawienie opinii merytoryanej Kornisji. 

Przewodniczqca Kornlsji Budietu, Finandw i Polityki Gospodarczej Pani Aneta ~osiewicz 
poinforrnowata, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku nr 104, bez poprawek. 

Uwag I zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Panl Elibieta tytynska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
okre5lenla wysoko5ci stawek podatku od nieruchomoSci, druk nr 104. 
Glosowanie: za - 16, przeciw - 4, wstrrymalo sie - 0. 
lrnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 31 do protokdu. 
Uchwata zostala podjpta i otnymala nr XIV/l00/2019. (Zal. nr 32) 

13. Podjpcie uchwaty w sprawie okreilenia wysokoSci stawek podatku od Srodk6w 
transportowych, druk nr 105. (Zal. nr 33) 
Projekt uchwaly zostal przedtoiony radnyrn. 

Przewodniczqca Rady poprosita o przedstawienie opinii merytorycznej Komisji. 

Plzewodniuqca Komisji Budtetu, Finansow i Polityki Gospodaruej Pani Aneta Loslewla 
poinforrnowala, i e  Komisja wnioskuje o przyjecle projektu uchwaty na druku nr 105, bez poprawek. 

Radna Panl Jolanta Kobak: Chciatam podziekowata za tak niskie stawki od frodk6w transportu 
w przeciwieristwie do innych stawek jakie zostaty wynegocjowane tutaj przez radnych. 

Wigcej uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 



Przewodniuqca Rady Pani Eltbieta fytyhska poddala pod gtosowanie podjacie uchwaty w sprawie 
okreslenia wysokoSci stawek podatku od Srodkow transportowych, druk nr 105. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gksowania stanowi zal. nr 34 do protokolu. 
Uchwala zostala podj~ta  I otrzymala nr XIV/101/2019. (Zal. nr 35) 

14. Podj~cie uchwaly w sprawie zwolnieh z podatku od nieruchomoSci w ramach pomocy 
operacyjnaj na infrastrukturq sportowq I wlelofunkcyjnq Infrastrukturq rekreacyjna druk 
nr 106. (281. nr 36) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnym. 

Przewodniuqca Rady poprosib o przedstawienie opinii merytorycznej Komisji. 

Przewodniuqca Komisji Budietu, Finans6w i Poiityki Gospodaraej Pani Aneta toslewlu 
poinformowala, ze Komlsja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 106, bez poprawek. 

Uwag i zapytari do projektu nie stwierdzono. 

Ptzewodniuqca Rady Panl Eitbieta iytyhska poddata pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
zwoinieri z podatku od nieruchomoSci w rarnach pomocy operacyjnej na infrastrukturg sportowq 
i wlelofunkcyjnq infrastrukturq rekreacyjnq, druk nr 106. 
Glosowanie: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Imlenny wykaz glosowania stanowi zat. nr 37 do protokolu. 
Uchwala zostata podjeta i otrzymata nr XIV/102/2019. (ZaL nr 38) 

15. Podjecie uchwaly w sprawie ptzyjqcia Rocznego programu wsp6lpracy Gmlny Miejskiej 
Klodzko z organlzacjami pozanadowymi na rok 2020, druk nr 96. (Zal, nr 39) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnym. 

Przewodniczqca Rady poprosb o przedstawienie opinii przez merytoryane Komisje. 

Przewodniuqcy Kornisji Zdrowia, Pomocy Spoteunej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinformowat, i e  Komisja wnioskuje o pmyjecie projektu uchwaty na druku nr 96, bez poprawek. 
2-ca Przewodniaqcego Kornisji Edukacji i Kultury Pani Teresa Ludwin poinforrnowala, l e  Kornisja 
wnioskuje o przyjpcie projektu uchwaty na druku nr 96, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwlerdzono. 

Przewodniaqca Rady Pan1 Eitbleta iytyhska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
ptzyjpcia Rounego prograrnu wsp&pracy Gminy Miejskiej Klodzko z organizacjarni pozarzqdowymi 
na rok 2020, druk nr 96. 
Giosowanle: za - 20, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 40 do protokolu. 
Uchwala zostala podjeta i otrzymala nr XIV/103/2019. (Zal. nr 41) 

16. Podj~cie uchwaly zmieniajqcej uchwalq w sprawie ustalenia szueg6lowych zasad 
ponoszenia odpiatnoici za pobyt w schronisku dla os6b bezdomnych oraz w schronisku 
dla os6b bezdomnych z uelugami opiekuhczyml, druk nr 93. (lal. nr 42) 
Projekt uchwaty zostal przedlotony radnym. 

Przewodniaqca Rady poprosila o przedstawienie opinii przez merytoryane Komisje. 

Przewodniuqcy Komisji Zdrowia, Pornocy Spolecmej, Sportu i Turystyki Pan Adam Kwas 
poinformowat, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 93, bez poprawek. 
Przewodniczqca Komisji Budietu, Finans6w i Polityki Gospodarczej Pani Aneta Loslewlu 
poinformowala, ze Komlsja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 93, bez poprawek. 

Burmistti! Miasta Pan Michal Piuko poprosil o zabranie gtosu przez Sekretarza Gminy Miejskiej 
Kbdzko Pane Krzysztofa Oktawca: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, mam proSbe o przyjecie 
kosmetyunych poprawek do projektu uchwaly tj. w 5 1 wyciqt 5 3. Tu jest taki pkt 2 5 3 otrzymuje 
brzrnienie i jest powt6rzony § 3 ,,Pomoc udzielona ...". To tak dia kosmetyki, poniewaz to tak wygiqda 



jakby po 5 1 by15 3. Prolba o wyciecie tego paragrafu 3 i na drugiej stronie jest 5 5 i te t  jest prolba, 
aby to wyciqt. Wbwczas bedzie: 5 5 otrzyrnuje brzmienie: ,,Dobowa odplatnolt za pobyt 
w schronisku ...." 

Glos zabral radny Pan Bogudaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Panie Sekretarzu 
z calym szacunkiem ,wycigcien - my nie wiemy co Pan zamierza. Prosze o przygotowanie brzmlenia 
poprawki - co ma zniknqt, a co ma by6 w nowyrn zapisie. ,Wycigcien'? Nie wiemy o co chodzi. Prosze 
o przerwg i dokladne przygotowanie tej zmiany. 

Gtos zabrd Burrnistrz Miasta Pan Mlchat Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, moie Pan 
Sekretarz nie byl zbyt doktadny, wiec ja Panu radnemu dokladnie wytlumacze na czym polega 
wniosek o autopoprawkq w uchwale zmieniajqcej uchwalq w sprawie ustalenia szuegbbwych zasad 
ponoszenia odplatnolci za pobyt w schronisku dla osob bezdomnych oraz w schronisku dla osbb 
bezdomnych z udugami opiekuhczyml. Wnioskuje o usuniecie 5 3 z tego projektu uchwaly 
brzmlqcego: ,Pornoc udzieiona w formie tyrnczasowego miejsca pobytu w schronisku dla osbb 
bezdomnych oraz schronisku dia osbb bezdomnych z uslugami opiekuhczymi jest 
odplatna, w wysokokci okrdlonej zgodnie z poniiszq tabelq". Chodzi o to, ieby doktadnie w tym 
paragrafie wpmwadziC zmiane, teby ten paragraf byl paragrafem nr 2. 
Pana Krzysztofa Oktawcs: Nie. Nie o to chodzi. 

Ceiem ustalenia trelC autopoprawki Przewodniczqca Rady Panl Eltbieta fytyhska ogbsib 
pigciominutowq przerwe. 

Po przerwie Przewodniczqca Rady wznowila obrady i udzielila gtosu Burmistrzowi Miasta Panu 
Mlchalowl Plszko: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado. Przepraszam za zamieszkanie. Jui  tutaj 
wszystko wyjalnililmy i prosze o Wysokq Rade o procedowanie tego projektu uchwaly w takim 
ksztakie, na takim druku jakim Palistwo otrzymaii. Wycofuje wczelniejsze prolby o wprowadzenie 
autopoprawki. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta fytyhska: Zatem pozostajemy w wersji pierwotnej. lest to 
projekt uchwaly zmieniajqcej uchwak w sprawie ustalenia szczegbkowych zasad ponoszenia 
odplatnolci za pobyt w schronisku dla osbb bezdornnych oraz w schronisku dla osbb bezdomnych 
z uslugarni opiekuliczymi. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta kytyfrska poddala pod gbsowanie podjecie uchwaly 
zmieniajqcej uchwale w sprawie ustalenia szczegblowych zasad ponoszenia odpbtnolci za pobyt w 
schronisku dla osbb bezdomnych oraz w schronisku dia os6b bezdomnych z ushgami opiekuliczymi, 
druk nr 93. 
Glosowanie: za -18, przeciw - 0, wst~ymalo  sic - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zaf. nr 43 do protokotu. 
Uchwala zostala podjqta I otrzymata nr XIV/ 104/2019. (Zaf. nr 44) 

17. Podjpcie uchwaly w sprawls ryczattowej stawkl op4aty za gospodarowanie odpadaml 
komunalnyml za rok od nleruchomolci, na kt6rej znajduje sig domek Ietniskowy, lub od 
lnnej nieruchomo$cl wykorzystywanej na cele rekmacyjno-wypoczynkowe, druk 97. 
(Zaf. nr 45) 
Projekt uchwaly zostat przedtozony radnym. 

Przewodniczqca Rady poprosila o przedstawienie opinii przez merytoryune Komisje. 

Przewodniczqca Komisji Budtetu, Finansbw i Poiityki Gospodaruej Panl Aneta Losiewla 
poinformowala, i e  Kornisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 97, bez poprawek. 

Przewodniuqcy Komisji Gospodarki Komunainej, Ochrony Srodowiska i tadu Przestrzennego Pan 
Zblgniew Nowak poinformowal, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku 
nr 97, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 



Przewodniailca Rady Pani Eltbieta fytyhska poddata pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
ryczdtowej stawki optaty za gospodarowanie odpadami komunalnyml za rok od nieruchomolci, na 
ktbrej znajduje sie domek letniskowy, lub od innej nieruchomoSci wykorzystywanej na cele 
rekreacyjno-wypoczynkowe, druk 97. 
Glosowanie: za -18, p m i w  - 0, wstrzymab sig - 0. 
Imienny wykaz glosowania stanowl z8f. nr 46 do protokotu. 
Uchwala zostala podjqta 1 otrsymala nr XIV/105/2019. (Zaf. nr 47) 

18. Podj~cie uchwaly w sprawie zmiany Uchwaly nr XII/88/2015 Rady Miejsklej 
w Kbdzku z dnia 27 slerpnia 2015 r. w sprawle regulaminu utrzymanla czysto6ci 
I porzqdku na terenia Gminy Miasta Klodzka, druk nr 98. (Zal. nr 48) 
Projekt uchwaly zostal przedtozony radnym. 

Przewodnlczpca Rady poprosila o przedstawienie opinii przez merytoryune Komisje. 

Przewodnlaqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i ladu  Przestrzennego Pan 
Zblgnlew Nowak polnformowat, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaly na druku 
nr 98, bez poprawek. 
Przewodniczqcy Komisjl Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publlanego Pan Piotr Bryla polnformowal, 
ze Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 98, bez poprawek. 

Uwag i zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani Elfbleta fytyhska poddata pod glosowanie podjgcie uchwaty w sprawie 
w sprawie zmiany Uchwaly nr XII/88/2015 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. 
w sprawie regulaminu utrzymania uystoic i  i porzqdku na terenle Gminy Miasta Ktodzka, druk nr 98. 
Glosowanie: za -12, pneciw - 0, wsttzymalo sie - 4 

W zwiqzku z tym, it wystqpita wqtpliwoit, co do prawldlowego obliaenia wynikbw 
przeprowadzonego gbsowania, Przewodniaqca Rady zarzqdzila reasumpcje glosowania. 
Po ponownym poddaniu pod glosowanie podjecia uchwaty w sprawle zmlany Uchwaty nr XII/88/2015 
Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 27 sierpnia 2015 r. w sprawie regulaminu utrzymania czystoici 
i porzqdku na terenle Gminy Miasta Ktodzka, druk nr 98, wyniki glosowania przedstawialy sic 
nastepujqco: 
Glosowanie: za -14, p ~ e u w  - 0, wstrzymalo sig - 4 
Imienny wykaz glosowania stanowi zaf, nr 49 do protokotu. 
Uchwak zostala podjqta i otrzymala nr XIV/106/2019. (Zaf. nr 50) 

19.Podj~cie uchwaly w sprawie wzniesienla pomnika upamlqtniajqcego plutonowego 
Emila Czecha, druk nr 102. (Zel. nr 51) 
Projekt uchwa+y zostat przedbtony radnym. 

Przewodniuqca Rady poproslla o przedstawienie opinii przez merytoryune Komlsje. 

Przewodniaqcy Komisji Gospodarki Komunalnej, Ochrony Srodowiska i Ladu Przestrzennego Pan 
Zblgnlew Nowak polnformowal, t e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku 
nr 102, bet poprawek. 
Przewodnlaqcy Komlsji Spraw Obywatelskich i Porzqdku Publicznego Pan Piotr Bryla poinformowd, 
t e  Komisja wnioskuje o przyjecle projektu uchwaty na druku nr 102, bez poprawek. 

Uwag I zapytah do projektu nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Pani elibieta Fytyhska poddda pod gtosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
wzniesienia pomnika upamletniajqcego plutonowego Emila Czecha, druk nr 102. 
Gbsowanie: za -18, p m i w  - 0, wsttzymalo sie - 0. 

W zwiqzku z tym, it wystqpita wqtpllwoit, co do prawidlowego obliaenia wynikbw 
przeprowadzonego gbsowania, Przewodniaqca Rady zarzqdzita reasumpcje glosowanla. I ponownie 
poddala pod gtosowanie podjecie uchwaly w sprawie wzniesienia pomnika upamigtniajpcego 
plutonowego Emila Czecha, druk nr 102. 



Glosowanle: za -18, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 0. 
Irnienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 52 do protokotu. 
Uchwala  zostaka pod je ta  i otrzymata nr XIV/107/2019. (Zal. nr 53) 

Gtos zabrat Pan Krzysztof  Baldy Wiceprezes Stowarzyszenia Zotnierzy i Przyjacibt Wojsk 
G6rskich Karpatczycy: Pani Przewodniczqca, Panie i Panowie radni, Panowie Burrnistrzowie, Szanowni 
Paristwo, jako wnioskodawca i Zarzad Stowarzyszenia bardzo serdecznie dziekuje Pahstwu za 
podjecie te j  uchwaty. Ta uchwala jest pierwszyrn krokiem do tego, abyirny uzyskali pozwoienie na 
budowg bqd i  ztozyii zgtoszenie, aby stanqt pornnik uparnietniajqcy rnieszkahca Klodzka, kt6ry tutaj 
przetyt 3 1  iat. Sprowadzit sie w 1947 roku, po wojnie i zrnart w 1978 roku. Myile, ze czas jaki tutaj 
spgdzit nie by4 dobryrn czasem, aby rnoina byto docenit jego zastugi. MySlg, i e  katdy z nas zna 
zdjecle Emiia Czecha, na kt6rym jako klarnecista grat hejnal rnariacki na ruinach Monte Casino, gdzie 
w t le wisi biato-czemona fiaga. To jest Ernil Czech. Na rozkaz swojego dowodcy generata Bronistawa 
Ducha po dw6ch godzinach doszedt na ruiny i odegral ten hejnat. We wszystkich podrecznikach 
rnbwiqcych o bitwie pod Monte Casino jest ta postat. A, i e  byta skromnq postaciq rnieszkajqcq 
w Ktodzku postanowiliSmy uparnigtnit tg  wazna postat dla chyba wszystkich Polak6w. W prearnbule 
naszej uchwaty powol.ujqcej kornitet organizacyjny jest jedno zdanie: Chcemy budowat totsarnoi t  
kulturowq, narodowq, patriotycznq i obywatelskq. Stqd taka inicjatywa. Staraliimy sig j u t  wieie lat 
o dofinansowanie, o uczczenie tego iotnierza ze irodk6w Ministerstwa Obrony Narodowej - nie 
udawato sig narn, diatego postanowilii.my ruszyt innq drogq czyli zbi6rki spotecznej i rnarn nadzieje, 
t e  w koncu sie narn t o  uda zwlaszcza, ze Marszalek Wojew6dztwa DolnoSiqskiego Cezary Przybylski 
jest takze przychylny uparnigtnienia tego cztowieka. Jeszcze raz bardzo serdecznie dziekuje w irnieniu 
Stowarzyszenia. 

20. Podjqcie uchwa ly  w sp raw ie  uchwalen ia  ,,Miejscowego p lanu  zagospodarowania 
przestrzennego obszaru  po lo ionego  m igdzy  obwodn lcq  mias ta  Ktodzka, u l l cami  
Dusznlcka, Le tn lq  i terenaml  rolniczymi", druk nr 103. (Zal. nr 54) 
Projekt uchwaty zostal przedtoiony radnyrn. 

W zwiqzku z tyrn, iz procedura uchwalania planu zagospodarowania przestrzennego jest dtuga 
i trnudna, Przewodnlu3ca Rady Pani  E l i b le ta  t y t y n s k a  przed przystilpieniern do procedowania 
projektu uchwaty w przedmiotowej sprawie ogtosita dziesiqciorninutowq przerwe w obradach. 

Obrady zostaty wznowione o godz. 13:25, na sali obecnych 18 radnych. 

Burmistrz Miasta Pan Mlcha l  Plszko poprosit o wprowadzenie autopoprawki do zatqcznika nr  3 
projektu uchwaty na druku nr 103 tj. rozstrzygniqcia o sposobie rozpatrzenia uwag wniesionych do 
projektu planu rniejscowego. W punkcie trzecirn wkradt sig drobny Mqd pod kqtern nazwy rniesiqca. 
Na chwilg obecnq brzrni on nastepujqco: ,,pisrno z dnia 22 pafdziernika 2019 r. zlozone przez osoby 
prywatne (osoby posiadajqce tytut prawny) - uwaga nr  2 zostata uwzglgdniona; uwagi n r  1, 3-13 nie 
zostaty uwzglgdnione." I tutaj jest prolba o wniesienie autopoprawki odnosnie rniesiqca, poniewaz 
t o  pisrno nie wptyneto 22 paidziernika 2019 r. a 22 listopada 2019 r., wiec bardzo proszp Wysokq 
Radg o przeprocedowanie te j  autopoprawki - z rniesiqca paidziernika na rniesiqc listopad. 

W odniesieniu do zgtoszonej autopoprawki gtos zabrat radny Pan Bogustaw Szpytma zadajqc 
pytanie: Czy na piirnie jest data wptywu 22 listopada? 
Odpowiedzi udzielit Burrnistrz Miasta Pan Mlcha l  Piszko: Na pisrnie, M6re wptyngto od osoby 
prywatnej jest 22 listopada, a tutaj w zatqczniku nr  3 przekopiowalo sic i jest wpisane 
22 paidziernika, wigc proszg raz jeszcze Wysokq Rade o zrniane miesiqca z paidziernika na listopad 
2019 roku. 
Radny Pan Bogus law Szpytma: l a  wiern, ze t o  jest pornylka, tyiko w ktbryrn rniejscu jest ta data, 
w kt6ryrn miejscu rnarny zrnienit te  date? Chciatbyrn zobaczyt to pisrno. 
Sekretarz obrad Pan P lo t r  Bryta podchodzqc z dokumentern stanowiqcyrn zatqcznik nr  3 do projektu 
uchwaty do radnego Pana Bogustaw Szpytrny pokazat, w ktbry rniejscu nastepuje przedstawiona 
przez Burrnistrza zrniana. 
Radny Pan Bogus law Szpytma: l a  nie widze tego pisrna, a wolalbyrn go widziet. 
Burrnistrz Miasta Pan Micha l  Piszko: Pani Przewodniczaca, Wysoka Rado. Wszystkie pisrna zgodnie 
z procedurq sq  do wgiqdu w materlatach, kt6re byly przy procedowaniu tego planu, jak r6wniet przy 



rozpatrywaniu uwag. Panie radny nie wprowadzatbym Pana w blqd w tyrn mornencie gdybym nle byl 
pewny tego, ze jest to  pismo z 22 listopada 2019 roku. 
Radny Pan Boguotaw Szpytma: poproszq o podanie numeru tego plsrna. 
Przewodniuqca Rady Pani Elfbieta f y tynska  poinformowala, i e  pismo, ktbre wptyneo 22 listopada 
2019 roku posiada nurner 23896. 

Wiecej pytah nie stwierdzono. 

Przewodniczqca Rady Panl Elfbleta fyty i rska poddata pod glosowanie przyjgcie autopoprawki 
zgloszonej przez Burrnistrza Miasta dot. zalqczniku nr 3 do projektu uchwaly na druku nr 103 
w zakresie zmiany nazwy rnieslqca z 22 paidziernika 2019 r. na 22 listopada 2019 r. 
Glosowanle: za -14, przeciw - 4, wsttzymalo sic - 0.. 
Irnlenny wykaz glosowanla stanowi rat. nr 55 do protokdu. 
Autopoprawka zos tda  przyjeta. 

Przewodniczqca Rady Pani El ib ieta iytyhska rozpoczgta procedure uchwalania rniejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego: 

Stwierdza sig, t e  przedlozony projekt rniejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
obszaru pdoionego migdzy obwodnicq miasta Klodzka, ulicami Dusznickq, Letniq i terenami 
rolnluyml nie narusza ustaleh Studlum uwarunkowah i kierunkbw zagospodarowania przestrzennego 
rniasta Klodzka zatwierdzonego uchwatq nr U(I/475/2018 Rady Miejskiej w Klodzku z dnia 
15 llstopada 2018 r. 
Przewodniuqca Rady Pani El ib ieta 2ytylSska poddala pod glosowanie zadajqc pytanie: Kto 
z Pahstwa radnych jest za tym stwierdzeniem? 

W tym rnornencie radny Pan Bogudaw Szpytma zadal pytanle: Czy my w tyrn mornencle nle 
prowadzimy nad tyrn dyskusji? 
Przewodniczqca Rady Pani El tblsta fytyhska: Bedziemy glosowak poszczegblne uwagl, jeszcze 
nad projektem nie dyskutujerny. Na razie przeprowadzarny procedure w kierunku dojlcia do projektu 
nad ktbryrn oczywiScie bcdq rnogli Pahstwo zglaszat swoje uwagi. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Rozumiern, i e  nie dyskutujemy tego. 
Ptzewodniaqca Rady Pani Eltbleta rytyhska: Dyskutujemy ouywilcie przed projektem uchwaly. 
W tyrn rnornencie jeszae nle procedujemy tego projektu uchwaly. Szanowni Pahstwo procedujemy 
poszczegblne uwagi zgtoszone do planu, wiec trzymarny sig tej procedury i bedzle oczywlicie 
motliwoSC wyraienia swolch opinll i uwag, kiedy bgdziemy rniet projekt uchwaly w procedurze. 
Na razle go jeszcze nie rnamy. 
Radny Pan Bogustaw Szpytma: Ale kto je zglosil, te uwagi? 
Przewodniczqca Rady Pani El ib leta Zytyhska: Pan je zgbsl, jak bedzie Pan chcial, katdy mote je 
zglosit, kaidy z Pahstwa radnych. Ale chodzi o to kto zgtosil uwagi do planu? 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Kto zglosil ten teksy, kt6ry Pani teraz proceduje? 
Przewodniczqca Rady Pan1 Eltbieta fy ty l iska:  Trzymamy sle procedury uchwalania planu. Tak to 
wyglqda. Ale Pan kwestionuje tq procedure? Czy marny dzialaC wedlug innej procedury? Pan mi chce 
podpowiedzlee w jaki spos6b mam procedowat? Obawiam sie, i e  proceduje zgodnie z prawem, a Pan 
to kwestionuje? Jak rnarn to odebrae. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodnlczqca prosze o podanie podstawy prawnej, wedbg 
=ego procedujerny? 
Przewodniczqca Rady Pan1 Eltbieta fytyt iska: Podarn Panu wszystkie podstawy prawne w tej 
chwili do procedowania planu, ale jeszcze Pan Burrnistrz chciatby cog powiedzlet. 
Burrnlstn Mlasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodnluqca, Szanowny Panie radny. Jest pewna 
okrellona procedura zwiqzana z przyjmowaniem uchwaly dotyuqcej opracowania i przyjgcia 
rnlejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. lestelrny w tej chwili na etapie, na kt6ryrn 
Wysoka Rada bedzie rozpatrywata uwagi, kt6re zostaly wnlesione poduas procedury planlstyunej 
nad procedowaniem, nad tyrn planem, kt6re ja uwzglgdnikrn bqdi odrzucitern. To jest pierwszy etap 
procedury. Kolejna procedura bgdzie dotyczyla podjecia uchwaly o miejscowyrn planle 
zagospodarowania przestrzennego I wtedy przed tyrn gbsowaniem bgdzie Pan mial rnotllwoi6 zabraC 
glos tak jak jest to ogblnie przyjete. 



Przewodniuqca Rady Pani Eltbieta fytyhska: Ja rnogg strekcit Pahstwu calq p r o c e d u ~  formalno- 
prawnq na temat opracowywania tego planu i jego uchwalania. Zajmuje to pig6 stron papieru. Czy 
Pahstwo chcb iebym Pahstwu strelcila. Jezeli kt06 z Pahstwa chce zakwestionowat, to  bardzo 
proszg, ale to  rnamy w tym rnornencie w gtosowaniu. Wigc Pan jest albo ,,za" albo ,,przeciw1', albo 
Pan sig ,,wstrzymujeV. 
Radny Pan Boguolaw Szpytma: l a  tylko krbtko, bo padb stwierdzeni, l e  procedowany plan jest 
zgodny z zapisami w Studiurn, a my sig z tym nie zgadzamy i aekarn na dyskusje. 
Przewodniaqca Rady Pan1 Eltbieta iytyhska: To bgdzie Pan ,,przeciw" 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Ale jak gtosowat? Pahstwo uchwalg i e  jest zgodny, nie 
przedstawirny argument6w i co sig wtedy stanie? A priori marny glosowaC, ze jest zgodny? 
Jest niezgodny. 
Burmistrz Miasta Pan Michal Piszko: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado. Panie Radny, jest 
procedura. Plan musl by6 zgodny ze Studium kierunkowym zagospodarowania prrestrzennego i jest 
zgodny Panle radny. Jak Pan zobaczy Studlum z listopada 2018 r., kt6re bylo podjgte w poprzedniej 
kadencji - jest on zgodny i nawet Pan planista, kt6ry jest na sali czy pracownicy merytoryani 
Wydzialu nie moglibykmy procedowat takiego projektu uchwaly, kt6ry bylby niezgodny ze Studlum 
kierunkowyrn. I to jest jasne i wyrainie napisane. Bardzo proszg Paniq Przewodniczqc& bo widzg, ze 
Pan radny ma tutaj takie ,,ciqgoty do storpedowania" posiedzenia i procedowania nad tym planem. 
Proszg Pana radnego, Seby sig uspokoit, teby Pan przesluchat catq procedure, kt6rq Pani 
Przewodniuqca ma w tej  chwlli do oduytania i wtedy bgdzie Pan m6gt wyrazit swojq wolg 
w gksowaniu. 

Podaas zadawania pytania przez radnego Pana Bogustawa Szpytmg nastwily problerny techniune 
z mlkrofonem. Pan radny, wyrazil swoje obawy - czy jest dobrze slyszany. 
W zwiqzku z powyiszym Przewodniczqca Rady Pani Elibieta fytyhska stwierdzila, ze Pan radny 
jest dobrze slyszany i moZe wyartykulowat, to co chciatby powiedziet. Nie przedlutamy, bo Pan prosil 
jednak o nie blokowanie obrad I ja r6wniet prositabym Pana w drugq strong, ieby tak slg dzialo. 
Jeteli Pan chce zakwestionowat procedurg, kt6rq ja prowadzg, to proszg o wskazanie w jaki spos6b 
mamy procedowat punkt po punkcie. 

Radny Pan Bogustaw Szpytrna: 0 kt6ryrn Studium m6wimy? I o kt6rym planie m6wimy? Czy 
rnbwimy o tym, kt6ry bedziemy glosowat w przyszloici, a y  o tym, kt6ry teraz obowiqzuje przed 
wnioskami? Pani powiedziala plan zagospodarowania jest zgodny ze Studium. Kt6ry plan? Ten ktbry 
bgdziemy glosowat za pargnakcie minut u y  ten ktory teraz? 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbleta iytyhska: Prosze sluchat ze zrozurnieniem co ja rn6wlg. 
Wymienitarn kt6ry plan. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Mogg ustyszet jeszcze raz? 
Pnewodniuqca Rady Pan1 Elibieta tytyhska: Oczywilcie. Powiedzialarn: Stwierdza sig, ze 
przedtoiony projekt rniejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru pdotonego 
miedzy obwodnicq miasta Klodzka, ulicarni Dusznickg Letnlq i terenami rolniczymi nie narusza 
ustaleh Studiurn uwarunkowali i kierunkbw zagospodarowania przestrzennego rniasta Kbdzka 
zatwierdzonego uchwalq nr LXI/475/2018 Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 15 listopada 2018 r. 
Potem zapytatam, kto z Pahstwa radnych jest za niniejszym stwierdzeniem. 

Radny Pan Boguolaw Szpytma: To jest klamstwo, bo Studium nie jest zgodne z zapisami w planie, 
szuegblnie z jednym wnioskiem. Nie ma takich zapisbw w Studium jak Pahstwo proponujq we 
wnloskach. Moze ja nie znam kolejnokci, ale Pahstwo powiedzielilcie, ze plan, kt6ry Pahstwo 
przedstawiacie jest zgodny ze Studium i wnioski sq juz w tyrn planie czy nie ma? Moze fachowiec sip 
wypowie, jedli rnogg prosit. 

Gtos zabral Pan Pawet Pach, gt6wny projektant procedowanego rniejscowego planu 
zagospodarowania: JeSll chodzi o potrzebc stwierdzenia zgodnolci, l e  wlakciwie nie naruszamy 
ustaleli Studiurn, to ona wynika z art. 20 ust. 1 Ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym, ktbry stanowi, i e  plan miejscowy uchwala rada gminy po stwierdzeniu, i e  nie 
narusza on ustaleh studlum, rozstrzygajqc jednouefnie o sposoble mzpatrzenia uwag do projektu 
miejscowego planu oraz sposoble reallzacjl zapisanych w planie inwestycji z zakresu infrastruktury 
techniunej, ktdre nalea do zadad wlasnych gminy oraz zasadach ich finansowanla zgodnle 



z prrepisarni o flnansach publlunych. To jest element pewnej procedury, ktora dzisiaj jest 
poddawana ostatniemu aktowi czyli uchwale. Jako projektant wskazuje, i e  plan jest zgodny ze 
Studium, z obowiqzujqcym Studium. Ten projekt planu, kt6ry jest procedowany, bo przypomne, t e  
dla tego obszaru nie ma obowiqzujqcego planu miejscowego. 

Radny Pan Boguslaw Szpytma: W Studium nie ma mowy o inwestycjach, czy t e l  posadowieniu 
lokalizacji Inwestycji, kt6re bgdq miaty wptyw na Srodowisko. A we wnlosku jest taki, wigc jak 
molemy powiedziec i e  jest zapis w Studium - jak nie ma tego zapisu, a my we wniosku chcemy 
procedowaC taki zapis. To jak to jest? Awansem? 0 to  pytam. 

Planista Pan Pawat Pach: Zakres ustaleh Studium jest inny i jest jasno okrediony ustawq 
o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, podobnie jak zakres ustaleh planu miejscowego. 
System planowania wyglqda tak, ze Studium jest og61nym dokurnentem, kt6ry okreSla kierunki 
politykl przestrzennej gminy. Plan miejscowy ustaia nam przeznauenie. Rozumiem, t e  Pana pytanie 
dotyczy tego, dlanego pewnych ustaleh, kt6re sq w planie nle pojawity sie w Studium. A wlaSnle 
z tego, ie Studium og61nie podchodzi do pewnych zagadnieli, natomiast w pianie, ktdrego zakres 
r6wniet jest okreslony w ustawie o pianowaniu i zagospodarowaniu pnestrzenny sq konkretne 
odniesienia jak ma wyglqdat w tym przypadku - chodzi o zasadg ksztattowania Srodowiska i ochrony 
Srodowiska. I taki zapis w planie mote sig znaleit. Nie musi on byC r6wniei w Studium, poniewal 
w Studium wskazane sq inne zagadnienia jak chodzi o cat066 gminy. 

Radny Pan Bogustaw Szpytma: Czyii wpjyw na Srodowisko nie jest takim zagadnieniem, kt6re 
powinno sie znaieiC w Studium? 
Planista Pan Pawel Pach: Jest proszg Pana, natomlast Studium zawsze pozostawia pewnq 
dowolnoSC i pewnq koniecznoSC dookreilenia tych zagadnieh w planie miejscowym. le iel l  w pianie 
miejscowym mamy okredlone pewne ramy, pewne parametry, to  plan miejscowy moie je uSciSlit. 
letel l  mbwimy w Studium, i e  wysokoSC ma byt 25 metrow - w pianie moiemy t q  wysokosk 
ograniczyt, bo w Studium okreSlamy maksymalna wysokoSC. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Ale w Studium nie ma zapisu o wptywie na Srodowisko, a tu 
sie w planie pojawia. 
Planista Pan Pawel Pach: Jeieli w Studium nie ma wskazanego zakazu lokalizacji inwestycji, kt6re 
majq okrejlony wplyw na Srodowisko, wtedy plan miejscowy nie mole byk sprzeczny z tym Studium 
w tym zakresie, poniewat Studium nie okreila zakazu, nie ma wylqczenia lokalizacji pewnego typu 
inwestycji, More sq w rozporzadzeniu inwestycji, kt6re potencjainie rnogq by6 iub mogq maczqco 
oddzialywaC na srodowisko. Tutaj jest zgodnosc w tym zakresie i Wojewoda na pewno tego nie 
podwaty. 
Radny Pan Bogustaw Szpytma: Bedziemy to badat. Bo nie zgadzamy sic z tym. 

Przewodniuqca Rady Pani Eltbieta tytyirska: Bedzie Pan to badaC i ma Pan takie prawo. W tym 
mornencie bqdziemy gtosowat nad tym. To bedzie Pana gtos .za" lub ,,przeciwV, albo Pan sig 
,,wstrzyma". Czy mam jeszcze raz odczytat, to co przed chwilq, u y  Pahstwo wiedzq nad u y m  beds 
procedowak? (Nie bylo sprzeciwu na sali) Kto z Pahstwa jest ,,zan proszg o podn~esienie rgki, kt0 jest 
,,przecIwv, kto sig ,,wstr;rymaY'? 

Wynlki gtosowania: za -13, przeciw - 4, wstrzymalo sie - 1. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zaL nr 56 do protokotu. 

Stwierdza sig, f e  pnedfoiony projekt rnlejscowego planu zagospodarowanla 
przestrzennego obszaru poloionego miedzy obwodniq miasta Klodzka, ulicaml 
Dusznlck& Letniq i terenaml rolniuyrni nie narusza ustaled Studium uwarunkowafi 
i kierunkdw zagospodarowanla przestrzennego rniasta Klodzka. 

Nast~pnle Pnewodniczqca Rady Pani Elibieta iytyfiska przystqpita do rozpatrzenia uwag 
wniesionych do projektu planu miejscowego. 

Do wytoionego, od 2 paidziernika 2019 r. do 31  paidziernika 2019 r., do pubiicznego wglqdu 
projektu ,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru potoionego mlgdzy 
obwodnicq rniasta Ktodzka, ulicami Dusznickq Letniq i terenarni roiniczymi", wraz z prognozq 
oddziatywania na Srodowlsko wplyncty: 
1) plsmo z dnia 21 paidziernika 2019 r, ztoione przez osobg prywatnq (osoba fizyczna) - uwaga 

nie zostala uwzgledniona. 



2) pismo z dnia 18 listopada 2019 r. ztoione przez sp6tkg - uwaga nr 2 zostata uwzglgdniona; 
uwagi nr 1, 3-13 nie zostaly uwzglcdnione. 

3) pisrno z dnla 22 listopada 2019 r. zloione przez osoby prywatne (osoby posiadajqce tytut 
prawny) - uwaga nr 2 zostata uwzglgdniona; uwagi nr 1, 3-13 nie zostaly uwzglpdnione. 

Na podstawle art. 20 ust. 1 ustawy z 27 rnarca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestrzennym ( t j .  Dz.U. z 2018 r. poz. 1945 z p6in. zm.) Rada Miejska w Ktodzku postanawia: 

1. Uwagl zlotond w dnlu 21 paidziernika 2019 r. o nastgpufacaj traSci: 

"Zgodnie z art. 17  pkt. 11 i art. 18 ustawy z dnia 27 m a m  2003r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
pnesttzennym (tj. Dz.U. z 2018 r. poz. 1945 ze zm.) Wnosq do wytef wymienionego pmjektu 
mlejscowego planu zagospodamwania ptzesttzennego dla obszaru: - dzialka nr 2/90, AM-2, obqb 
Zagbtze, - dzialka nr 2/91, AM-2, o b ~ b  Zagbtze nastepujqcq uwage: skladam uwage polegajqcq na 
tqdaniu zmiany pneznaczenia w/w dzialek z teren6w zabudowy uslugowej oraz rozmlesrczenia 
obiektbw handlowych o powierzchni spnedaiy powyiej 2000 mz (symbol U/UC) na tereny zabudowy 
mlesrkaniowej wielorodzinnej lub uslugowej (symbol MW/U). W przypadku, gdyby dla wimwadzenk 
ptzedmlotowej modyfikacji konieczne byio dokonanie zmiany c <Studium uwarunkowah i kierunkbw 
zagospodarowania pnestnennego miasta Ktodzka>> Uchwala Nr LXI/475/2018 Rady Miejsklej 
w Klodzku z dnla 15  llstopada 2018 r., skladam rbwnoczeinie wniosek o zamiane Studium w 
powyiuym zakresie: 

Uwaga dotyczy dzlalek nr 2/90 oraz 2/91, (AM-2), obreb Zagbrze. 

Uzaeadnlenie 
Uwaga bezprzedmiotowa. 

Uwaga nieuwzgiedniona z uwagi na niezgodnokt z zapisami studium uwarunkowah 
i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego pod wzglgdern moiliwokci realizaji zabudowy 
wielorodzinnej. Zgtoszona uwaga pozostaje w sprzecznolcl z decyzjami planistyunyrni, podjptymi 
na etapie sporzqdzania studium w sprawie rozrnieszaenla obiektbw handiowych o powlerzchni 
powytej 2000 m2. 

Przewodniczqca Rady Pan1 Eltbleta kytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniern 
odczytanej uwagi? 
Gbsowanie: za -14, przeclw - 4, wshymaio sic - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zak nr 57 do protokotu. 
Uwaga zostata odrzucona. 

2. Uwag zlotonych w dnlu 18 listopada 2019 r, o nastqpujqcaj t d c i :  

1) TreM uwagl nr 1: 
, P m  o uzupelnienie ustaleri dotyczqcych infrastruktury technlunej (513 uchwaly) o zapis, ze 
w przypadku skablowanla napowiettznej linii elektroenergetyunej pas technologiuny ograniuonego 
zagospodarowania nie obowiqzuje. Uzasadnienie. W praktyce panuje pnekonanie, ze obecno4C pasa 
technologicznego na rysunku, pomimo braku faktycznej linii napowietnnej (w przypadku 
skablowania) na terenie jest wystarczaj$cym powodem odmowy pozwolenia na budowe ptzez organ, 
Wry ma za zadanie zweryfikowaC projekt pod katem zgodnoici z miejscowym pianem 
a niekonieunie stanem faktycznym". 
Potraktowanie pasa jako informacjg bgdzie probiematyczne na etapie wydawania pozwoleli na 
budowg. Organ wydajqcy pozwoienie na budowg nie posiada kompetencji do weryfika cji zasadnokci 
ustaleh planu a jedynie do weflkacji zgodnolci projektu budowianego pod jego kqtern. W projekcie 
znajduje sig natomlast lnformacja o blitej niedookreSionym ograniuenlu zagospodarowania. Brak 
jednoznaanych ustaleh dla pasa technoiogianego bez wskazanla na czyrn ograniuenie poiega mote 
stanowit podstawg do stwierdzenia, i e  w obrcbie pasa w og61e nie moina inwestowat (zar6wno 
budowat budynkbw jak i np. prowadzik dr6g itp.). 
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Z uwagi na zapisy studiurn mbwiqce o zakazie lokalizowania nowych oblektow proponuje 
doprecyzowak o jakie obiekty chodzi w celu unikniecia problernow na etapie pozwoieh na budowe 
jednoczehie wykluuyk sprzeunoSC z ustaleniami studium. Zakwalifikowanie pasa technologianego 
do ustaler5 planu (nie informacji) nie da pola do niekorzystnej nadinterpretacji. 

Uwaga dotyczy catego obszaru objetego projektern planu rniejscowego. 

Uzasadnienie 
Uwaga bezprzedmiotowa z uwagi na brak rnozliwo~ci prawnej wprowadzenia wnioskowanego 

zapisu, pas technologiuny w projekcie rnpzp jest wprowadzony wylpczenie jako oznauenie 
informacyjne, nie wystepuje zatern zagrozenie ograniuenia inwestowania w spos6b okreSlony 
w zlotonej uwadze. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbleta iytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
oduytanej uwagi? 

Glosowanle: za -14, przeciw - 0, wsttzymato sie - 4. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zaC. nr 58 do protokotu. 
Uwaga zostah odnucona. 

2) T d C  uwagi nr 3: 
,Prosze o uzupeinienie zapisu 95 pkt 1 uchwaty poptzez dopuszuenle realizacji dr6g pozarowych 
w obrebie teren6w (opr6cz do j i t  i dojazddw). Uzasadnienie. Wyznauone w projekcie miejscowego 
planu dmgi wewnettzne nie sq wystarczajqce do realizacji dozwolonych inwestycji w zakresie 
bezpieuehstwa potarowego. Przebieg drdg poiarowych zaletny jest od wielu decyzji projektowych 
podejmowanych dopiem na etapie spoadzania projektu budowlanego, w zwlqzku z czym nie 
sposbb ich ptzewidziet w uasie sponqdzania planu. Niemniej dopuszczenie zabudowy 
wlelomdzlnnej, ustugowej i produkcyjno-magazynowej o ustalonych parametrach pozwala 
pnypuszczai, ze zapewnlenie dojazddw pozamwych bedzie dla obiekt6w wymagane. Stqd wnlosek 
o wprowadzenle motllwoici wydzielenia dr6g o znaueniu pozamwym nle uwidounionych na 
rysunku planu. 

Uwaga dotyczy catego obszaru objetego projektem planu rniejscowego. 

Uzasadnienie 
Uwaga bezprzedmiotowa, zapis 5 5 pkt 1 projektu rnpzp urnozliwia realizacje drog 

poiarowych w rarnach dojSk i dojazdow. OkreSlenie przyjete w planie ma charakter szeroki i zawiera 
w sobie rnotliwoSt realizacji dr6g potarowych na przedrniotowyrn terenie. 

Przewodniczqca Rady Panl Eltbleta 2ytyAska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrruceniern 
odczytanej uwagi? 

Glosowanle: za -14, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 59 do protokolu. 
Uwaga zostala odnucona. 

3) Tree uwagi nr 4 : 
,Prosze o zmianq zapisu 512 pkt 1 Ilt. j w sposdb o k d l a j ~ c y  wymaganq iloiC mlejsc parkingowych 
dla pozostaiych lokali uiytkowych jak dla lokali handlowych. Uzasadnienie. Na terenach MW/U 
ptzewiduje sie realizacje zabudowy mleszkaniowej wielorodzinnej z uslugami w parterach. Na etapie 
spotzqdzania dokumentacji projektowej czesto nie jest znany precyzyjny sposbb uzytkowania 
konkretnego lokalu uzytkowego. Ustalenia planu zezwalajq na lokalizacje ustug typu szewc, gabinet 
kosmetyuny, gablnety lekarskie i podobne, kt6re w celu okreilenia wymaganej l ieby miejsc 
parklngowych nalezataby zakwaliflkowat jako pozostale lokale uzytkowe. Sq to uslugl w znaunie 
mniejszym stopnlu generujqce ruch samochodowy ni i  handel a posiadajq co najmniej (z uwagl na 
odnlesienie do innej powietzchni) trzykrotnie wiekszy wsp6Iuynnik miejsc w stosunku do 
powletzchni. 

Uwaga dotyczy calego obuaru objetego projektem planu rniejscowego. 



Uzasadnienie 
Uwaga nieuwzglgdniona; funkcje ustugowe inne nit handel i gastronornia generuja 

proporcjonalne lub nawet wigksze natgienie ruchu sarnochodowego, natorniast wprowadzone 
w projekcie mpzp wskafnlki nle stojq na przeszkodzie moiliwoSci realizacji inwestycji zgodnie 
z przeznaueniem okreklonym w projekcie mpzp. 

Przewodnlczqca Rady Pani Eltbleta Zytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniern 
odczytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 13, przeciw - Or wstrzymalo sie - 4. 
Imienny wykaz gbsowania stanowi zd. nr 60 do protokotu. 
Uwaga zostala odrzucona. 

4) TrdC uwagl nr 5 : 
,Prosze o zmiane zapisu 512 pkt 3 w sposdb dopuszczaj$cy realizacje mlejsc parklngowych dla 
inwestycji w obrebie dzlalki lub terenu (tj. niekoniecznie dzialki). Uzasadnienie. Miejscowy plan 
wyznaua tereny obejmujqce wiecej n l i  jedn? dzlalke pod zabudowe mieszkaniow? wielorodzinnq. 
Nie jest wykluuone, ze realizacja przedsiewziecia bedzie sic odbywad na podstawie jednego 
pozwolenia na budowe dle mkgo  terenu. W Swietie powytszego racjonalnq jest realizacja miejsc 
parkingowych w ilofciach okreflonych w planie dla calego przedsiewz/&ia bez uwzgledniania linii 
podzialowych nieruchomoJcl". 

Uwaga dotyay cakgo obszaru objgtego projektem planu miejscowego. 

Uzasadnienie 
Uwaga nieuwzglgdniona, zapis 512 pkt 3 odnosi siq do moiliwych form realizacji miejsc 

parklngowych, czyli w garaiach nadziemnych, podziemnych i miejsc wyznaaonych na terenie dziatki 
(na powierzchnl terenu). Realizowane inwestycje, zgodnle z przepisaml odrqbnymi, muszq zapewnik 
odpowiedniq liabg miejsc do parkowania w rarnach dziatki budowlanej. 

Przewodniaqca Rady Pan1 Elibkta 2ytyirska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniern 
odaytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 13, przeciw - 0, wstnymalo sie - 4. 
Imienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 61 do protokdu. 
Uwaga zostab odrzucona. 

5) Trait uwagi nr 6: 
,Pro% o zmiane 5 13 pkt 5 w sposdb umoiliwiajqcy reaiizacje zbiornik6w retencyjnych podziemnych 
(wybieralnych, nieodparowujqcych) oraz modyfikacje zapisu w sposdb umoiliwiajqcy odprowadzenie 
wody bezpoirednio w grunt (bez zastosowania studni chlonnych). Uzasadnienie. Reaiizacja 
podzlemnych zbiornlk6w retencyjnych znajduje uzasadnienle w lokalnych uwarunkowaniach, wedle 
ktbtych odebranie przez rowy wbd opadowych ze znacznych terendw przeznaczonych pod inwestycje 
w przyszlofcl mofe skutkowai problernami z zalewaniem obszar6w niiej pdoionych. Stosowanie 
wybieralnych zbiomik6w na wody opadowe jest powuechnym rozwi~zanlem na terenach 
o problematycznych uwarunkowaniach irodowiskowych i prawnych. Dodatkowo stanowi rozwiqzanie 
ekologiune, bo umoiliwia wtbrne wykorzystanie gromadzonych w6d opadowych np. do spluczek lub 
podlewania ogrod6w. Odprowadzenie wbd opadowych bezpofrednio na teren ma natomiast istotne 
znauenie d/a zabudowy jednorodzinnej w obGbie kt6rej zlokalizowanie studni chlonnych pny  kaidej 
rune spustowej jest zbednym kosztem dla inwestora". 

Uwaga dotyay calego obszam objqtego projektem planu rniejscowego. 

Uzasadnienie 
Uwaga bezprzedmiotowa, zapis g 13 pkt 5 dopuszcza odprowadzanie w6d opadowych 

bezpokrednio na grunt. Zapis nie wykluaa grornadzenia tych w6d w zbiornikach w celach ich 
wt6rnego wykorzystania, zatern wnioskowany spos6b odprowadzania w6d opadowych jest moillwy 
w ramach istniejqcego zapisu projektu rnpzp. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta tytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
odczytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 13, przeciw - 0, wstrzyrnalo sle - 4. 
Imlenny wykaz gtosowania stanowi zel. nr 62 do protokdu. 



Uwaga zostata odrzucona. 
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6) TreSC uwagi nr 7: 
"Prosze o ustaienie stawkl 10% od  wzrostu wartodci nieruchomoicl dla terendw U, MW/U, P/U i MN. 
Uzasadnienie. Nie jest zrozumiale, dlaczego obszar uslugowy zostal potrakto wany na preferencyjnych 
warunkach podczas gdy pozostak tereny (dwniez pod drogi publiune) obaruone sq 30% stawkq od  
wzrostu wattoicl nieruchomoici. Kwestia ma tym wieksze znauenie, ze tereny w planie p m n a u o n e  
zostaiy pod duie inwestycje z zakresu zabudowy uslugowej produkcyjnej i mieszkaniowej. Z duzq 
doz? prawdopodobiefistwa mozna na etapie spoqdzania planu ptzewldzlet, t e  tereny bed? podlegaly 
sptzedaz w tyrn rdwniez w okresie 5 lat  od  wejicia w iycie planu. ". 

Uwaga dotyay calego obszaru objatego projektern planu rniejscowego. 

Uzasadnlanle 
Uwaga bezprzedrniotowa, okreklenie stawki optaty planistycznej dla poszueg6lnych teren6w 

jest ustaleniern obligatoryjnyrn rniejscowego planu, przy ay rn  zgodnie z orzeunlctwern (I1 SA/Wr 
530/10) ,,wielkoSC (stawek procentowych) mote bye r6lna dla poszczegblnych teren6w lub grup 
terenbw". Nie dostrzega sig podstaw do obniienia wysokokci stawki dla przedrniotowych terenbw. 
Teren U/UC potraktowany jest szuegblnie z uwagi na moiliwokt uzyskanla dochod6w grniny z tytutu 
podatkbw I innych optat po zainwestowaniu tego terenu. Zastosowanie wytszej stawki procentowej 
najprawdopodobniej wlqzatoby slq ze spowolnieniern inwestycjl w tyrn obszarze I zaharnowaniern 
rozwoju rnlasta. Obnitenie stawki procentowej dla pozostalych teren6w rnogloby sig okazaC 
niekotzystne dla rynku nieruchornoSci na terenie grniny, tyrn bardziej t e  nieruchornoSci o podobnyrn 
przeznaczeniu znajdujq sie w zasobie grninnyrn. 

Pnrewodniczqca Rady Pan1 Eltbieta iytyhska: Kto z Paristwa radnych jest za odrzuceniern 
odczytanej uwagi? 

Glosowanle: za - 12, przeclw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi zal. nr 63 do protokotu. 
Uwaga zostala odrzucona. 

7) TmSC uwagl nr 8: 
,Prosze o zmiane parametrtjw dia zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej: 
-dopuszualna wysokoit zabudowy do 15 m (zgodnie ze studium) - w projekcie jest 8 m, 
Maksymalna l iuba kondygnacji nadziemnych 3 - w projekcie s? 2, 
Maksymalna lntensywnoit zabudowy 1,2 - w projekcie jest 0,8, 
- dachy plaskie o kqcle nachylenia pobci  do 12 st. lub dwuspadowe o kqcle nachylenia pdaci do 50 
st. - w projekcie sq dachy plaskie do 12 st. 
Uzasadnienie. Sqsiedztwo zabudowy mieszkaniowej i planowanej zabudowy uslugowej predestynuj? 
obszar do zagospodarowania o iredniej intensywnoici np. w postaci dwumieszkaniowych rezydencji 
itp.. " 

Uwaga dotyay dzlalek znajdujqcych sia w granicach teren6w zabudowy rnieszkaniowej 
jednorodzinnej lMN, 2MN, 3MN. 

Uzasadnlenie 
Uwaga bezzasadna. Studiurn okrekla graniune pararnetry, ktbre rnajq byt  doprecyzowane 

na etaple sporzqdzania rnpzp. Przed opracowaniern projektu rnpzp przeprowadzono wieloaspektowe 
analizy, kt6re pozwolily na bardziej precyzyjnie okreSlenie pararnetrbw ksztaRowania zabudowy. 
Przyjete pararnetry ksztaRowania zabudowy uwzgledniajqc lokalne uwarunkowania chroniq lad 
przestrzenny i narzucajq okreklony charakter i gabaryty zabudowy, w tyrn przypadku nawiqzujqcy 
do zabudowy uslugowej I produkcyjnej oraz skkadowo-rnagazynowej. 

Przewodniczqca Rady Pant Elibleta iytyriska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniern 
odczytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 13, pneciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Irnlenny wykaz gbsowanla stanowi zd. nr 64 do protokotu. 
Uwaga zostala odrzucona. 



8) TrdC uwegi nr 9: 
,,P- o zmiane parametdw dla zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej: 
- maksymalna intensywnokrf zabudowy 3,3 - w projekcie jest 2,4, 
- maksymalna wysokokd zabudowy dla terenu 1MWU/U 25 m, - w projekcie jest 20 m. 

Uzasadnienie. Zwi@zenle intensywnokci zabudowy wynika z planowanej realizacji garaiu 
podziemnego, w czeki dwukondygnacyjnego, o obrysle wi-ym niz kondygnacje nadziemne. 
Powyisze pozwoli zrealizowaC wymaganq ilokc' miejsc parkingowych u&lowo pod ziemia i uekciowo 
jako nadziemne (na dachach garazu podziemnego). Zgodnie z liniq orzeczniczq do intensywnokcl 
wbudowy nalezy wliuac' wszystkie kondygnacje bez wzgledu na to czy mleszuq sie pod u y  nad 
ziemiq, w zwiqzku z czym utrwalony wskainik nie pozwala na realizacje zabudowy o maksymalnych 
moiliwych parametrach przy jednouesnym zapewnieniu wymaganej liczby miejsc postojowych. 
Wnioskowane zwiekszenie wysokokci zabudowy na terenie lMW/U pozwoli na reaiizaqe osiedia 
o gabarytach ponSwnywalnych do istniejilcego osiedla Wiosennego. " 

Uwaga dotyczy dziatek znajdujqcych sie w granlcach teren6w zabudowy mieszkaniowej 
wieiorodzinnej tub ushgowej lMW/U, 2MW/U. 

Uzasadnienie 
Uwaga bezzasadna. Studium okregta graniczne parametry, kt6re majq by6 doprecyzowane 

na etapie sporzqdzania mpzp. Przed opracowaniem projektu mpzp przeprowadzono wieloaspektowe 
anaiizy, kt6re pozwolily na bardziej precyzyjnie okresienie parametr6w ksztaltowania zabudowy. 
Przyjete parametry ksztaltowania zabudowy uwzgladniajqc lokalne uwarunkowania chroniq tad 
pnestrzenny i narzucajq okreklony charakter i gabaryty zabudowy, w tym przypadku nawiqujqcy 
do zabudowy uslugowej i produkcyjnej oraz sktadowo-magazynowej. 

P~ewodnluqca Rady Pan1 Elibieta tytyhska: Kto z Panstwa radnych jest za odrzucenlem 
odaytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 13, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 4. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 65 do protokolu. 
Uwaga zostak odrzucona. 

9 )  TreW uwagl nr 10: 
"Prosze o usuniecie terenu ZI na rzecz wprowadzenia obowiqzku realizacji zieleni izolacyjnej na terenie 
3P/U I 2U wzdlui granicy z terenem 1KPJ na odclnku np. 80% diugobci wspdlnej granicy terenbw. 
Uzasadnienie. Zapisy w obecnym ksztalcie znacznie ograniuajq zagospadarowanie terenu 3P/U 
poprzez brak dojazdu w tym moiliwoici realizacji wjazdu przeciwpotarowego na teren od strony 
pdudniowej. Usuniecie wydzieionego terenu przy jednouesnym nabieniu na inwestora obowiqzku 
realizacji zieleni izolacyjnej zagwarantuje, ze inicjatywa separacji zabudowy mieszkaniowej od 
uslugowo-produkcyjnej zostanie zrealizowana wraz z jakqkolwiek inwestycjq na terenie. W przypadku 
nieuwzgiednienia uwagi prosze o usuniwie obowiqzku realizacji drzew powyzej 3m aby ciqg pieszy 
mdgl stanowirf droge poiarowq dla obiekt6w w obrebie terendw 3P/U lub ZU. Zgodnie z 512 ust. 1 
rozporzqdzenia w sprawie przeciwpoiarowego zaopatrzenia w wode oraz drbg pozarowych (Dz. U. 
z 2009 r. nr 124 poz. 1030) pomiedzy drogq potarowq i icianq budynku nie mogq wystepowac' stak 
elementy zagospodarowania terenu lub drzewa i krzewy o wysokoW pnekrauajqcej 3m. 

Uwaga dotyay dzidek znajdujqcych sic w granicach terenbw zieleni izolacyjnej 121 

Uzasadnienie 
Uwagi nie uwzgi~dnlono z uwagi na fakt, it wprowadzenie terenu ZI ma na ceiu ograniaenie 

oddziatywania dzlatalnogci prowadzonej na terenie 3P/U i 2U na tereny zabudowy mieszkaniowej. 
Ciqg pleszo-jezdnylKPJ przewidziany jest do obstugi teren6w MN w zakresie dostepu 
komunikacyjnego. Lokalizacja zjazdbw na tereny P /U  i U z tego ciqgu pieszo-jezdnego nie jest 
potqdane i generowak mote konflikty przestrzenne. 

Przewodnlaqca Rady Panl Eltbleta iytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
odczytanej uwagi? 

Gbsowanie: za - 12, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Imienny wykaz gtosowanla stanowi zd. nr 66 do protokolu. 
Uwaga zostala odrzucona. 



1O)TrdC uwagi nr 11: 
,,Prosze o usuniecie terenu ZP w sqsiedztwie zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej na rzeu 
powiekszenia terendw MN. Uzasadnienie. Z uwagi na to, ze tereny stanowiq wlasnoJt prywatna 
z duiym prawdopodobiehstwem mozna przypuszuai, ze teren zostanie nieuzytkowany I nie spelni 
roli zieleni unqdzonej (parkowej) w sqsiedztwie planowanej zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 
oraz aeJciowo istnlejqcej zabudowy wielorodzinnej. Wydzielenie terenu ZP znacznie ogranicza 
mozliwoS6 wydzieienia nieruchomoki pod zabudowe jednorodzinna jednoueJnle uniemozliwia taki 
podrial aby przedmiotem sprredaiy by& dziaiki u.$ciowo pneznauone pod zabudowe i cze6ciowo 
z obowiqzkiem unqdzenia zieleni. W rezuitacie teren ZP pozostanle niezagospodarowanym ugorem 
o wqtpllwych walorach estetyunych I utytkowych. Usuniecie terenu pozwoli natomiast na wydzielenie 
gkbszych dzialek (oraz wlekszej ilogci dzidek), na ktdrych w wyniku iqsiedztwa lasu i wystepowania 
znaunych spadk6w tereny unqdzone zostana jako przydomowe ogrody." 

Uwaga dotyuy dzialek znajdujqcych sig w granicach teren6w zieleni urzpdzonej 1ZP. 

Uzasadnlenle 
Teren ZP zostat wyznaczony na terenach o dutych spadkach, gdzie realizacja zabudowy 

bytaby znaaqco utrudniona. W zamierzeniu na terenle MN planuje slg realizacje jednej linii dziakk 
pod zabudowg z otwarciem na tereny zieleni urzqdzonej. Ponadto teren nie jest wskazany jako obszar 
przestrzeni publiunej, w zwiqzku z czym mote bye zagospodarowany przez wta4ciciela/ wtaicicieli 
na potrzeby indywidualnej zieleni urzqdzonej (przydornowe ogrody). 

Przewodniczpca Rady Pani Elibieta fytyirska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
odaytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 13, pneclw - 0, wstrrymalo sie - 4. 
Imienny wykaz gksowania stanowi zal. nr 67 do protokotu. 
Uwaga zwtata odnucona. 

11)TrdC uwagi nr 12: 
, P m  o ogranlczenie terendw las6w jedynie do obecnie istniejqcych gruntdw o klasouzytku Ls. 
Uzasadnienie. Zalesienie obecnie gruntbw rolnych w tak blisklm sqsiedztwie istniejqcej zabudowy 
mieszkaniowej(Budynk1 osiedla Wiosennego) bedzie mialo niekonystne skutkl prawne dia 
mieszkahc6w jak r6wniez potencjalnie moze by6 niebezpieczne potarowo. Zgodnie z planami 
inwestorskimi na terenie pomiedzy istniejqcg zabudowq na terenem MN planuje sie realizacje zieleni 
rekreacyjnej ogblnodostepnej. Zastwienie terenu ZL w tym miejscu na realizacje zamienenia 
z korzygciq dla mieszkahcdw p n y  zachowaniu zasad bezpieuehstwa pozarowego. Zgodnie 
z pnepisaml odrqbnymi na terenach lasdw mogq powstat tylko obiekty sluzqce gospodarce IeJnej, co 
znacznie ograniua moiliwoJt zagospodarowania terenu w spos6b sluzqcy lokalnej spdeczno5ci. 
Powytsze nle stoi w spnecznoJci z zapisami studium uwarunkowah i kierunkdw zagospodarowania 
pnestnennego gminy (pkt 1 mzdzialu og6lne zasady dotyczqce kierunkdw zmian w struktune 
pnestnennej miasta oraz w pmeznaueniu terendw na stronie 26 u. II Kierunkl zagospodarowania 
pnestnennego). " 

Uwaga dotyczy dzialek znajdujqcych sig w granicach terenu las6w 1ZL. 

Uzasadnlenle 
Uwaga bezprzedmiotowa, uwzglcdnienie uwagi doprowadzikby do niezgodnoici 

z studium uwarunkowah i kierunk6w zagospodarowania. Wprowadzone przeznaczenie wynika 
z kierunk6w zagospodarowania przestrzennego okreilonego dla tego terenu w studium uwarunkowah 
1 kierunk6w zagospodarowani przestrzennego. Przedmlotowe tereny sq zadrzewione jut obecnie, 
a wprowadzenie w planie miejscowym przeznaczenia ZL- teren ladw stanowi usankcjonowanie 
realnego zagospodarowanla tego terenu. JednoueSnie wskazaC nalezy, I2 wlakciciel terenu nie 
skladat wniosku do planu i nie sq znane zadne wskazane w uwadze plany inwestorskie dotyuqce 
odmiennego sposobu zagospodarowania tego terenu. 

Przewodniczaca Rady Pant Eltbieta iytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
oduytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 14, pneclw - 0, wstrzymato sic - 4. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zsl. nr 68 do protokotu. 



Uwaga zostala odnucona. 
12)TmOC uwagl  nr 13: 

,,Pros* o zmiane prreznaczenia terenu 1ZL na odcinku wzdlui wschodniej granicy dziatki 2/55 (AM- 
2)ob. Zagbtze na ZP. Uzasadnienie. Obszar ten predestynuje do zagospodarowania 
korespondujacego z sqsiaduj3cym osiedlem. Planuje sie realizacje zagospodarowania parkowego do 
celbw rekreacyjnych (aitany, ktadki, ptzejicia, kwki, odwietlenie, c&g pleszy odseparowany od ruchu 
kdowego obslugujqcy ktniejqce i planowanq kontynuacje osiedla w kierunku pdudniowym). 
Przeznauenie tak niewieikiego obszaru pod /as, wcifnietego pomiedzy zabudowe staje sie 
bezcelo we. " 

Uwaga dotyay dzialek znajdujqcych sig w granicach terenu lasbw 1ZL. 

Uzasadnienie 
Uwaga nieuwzglgdnlona, co wynika z faktu, it wprowadzone pneznaczenie wynika z kierunkbw 

zagospodarowania przestnennego okreilonego dla tego terenu w studlurn uwarunkowari i kierunkbw 
zagospodamwani przestrzennego. Przedmiotowe tereny stanowiq obecnie tereny naturalnej zieleni, 
a wprowadzenie w planle rnlejscowym przeznauenia ZL- teren lasbw pozwoli na zachowanie ich 
przyrodniczej funkcji (zielonej obudowy rowu rnelioracyjnego, ktbry stanowi element korytarza 
ekologiunego). Teren ten oddziela t e i  pdoione na pdudniowy zachbd od terenu MW tereny rolnicze, 
ktbre w iaden spos6b nie b d q  powlqzane z przyszlym zalnwestowanlem osiedla. 

Przewodniaqca Rady Pani Eltbieta k~ytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odnucenlern 
odczytanej uwagi? 

Giosowanie: za - 14, przeciw - 0, wsttzymalo sie - 4. 
Irnienny wykaz gbsowania stanowi zal. nr 69 do protokdu. 
Uwaga zostala odrzucona. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z 27 rnarca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu 
przestnennym (tj. Dz.U, z 2018 r. poz. 1945 z pbin. zm.) Rada Miejska w Klodzku postanawia nie 
uwzglqdnit: 

Uwag zkotonych w dniu 22 llstopada 2019 r. o nastgpujqcej t re ic i :  

1) Tre# uwagl  nr I: 
,,Prosze o uzupelnlenie ustalerf dotyczqcych infrastruktury technicznej (513 uchwaly) o zapis, .te 
w ptzypadku skablowania napowiettznej linii elektroenergelyunej pas technologiuny ograniuonego 
zagospodarowania nie obowiazuje. Uzasadnienie. W praktyce panuje przekonanie, t e  obecnolt pasa 
kchnologiunego na rysunku, pomimo braku Faktycznej linii napowietrznej (w ptzypadku 
skablowania) na terenie jest wystarczajacym powodem odmowy pozwolenia na budowe przez organ, 
M61y ma za zadanie zweryfikowat projekt pod katem zgodnolci z miejscowym pianem 
a niekonieunie stanem faktyanym". 
Potraktowanle pasa jako informacjg bgdzie problernatyane na etapie wydawania pozwoleri na 
budowg. Organ wydajqcy pozwolenie na budowg nie posiada kompetencjl do weryfikacji zasadnokci 
ustaleh planu a jedynie do weryflkacji zgodnoki projektu budowlanego pod jego kqtem. W projekcie 
znajduje sig natorniast inforrnacja o bliiej niedookreilonyrn ograniueniu zagospodarowania. Brak 
jednoznacznych ustaleh dla pasa technologicznego bez wskazanla na u y r n  ograniaenie polega mote 
stanowit podstawe do stwlerdzenia, i e  w obrebie pasa w ogble nie rnoina inwestowat (zarbwno 
budowat budynkbw jak i np. prowadzit drog itp.). 

Z uwagi na zapisy studiurn mbwiqce o zakazie lokalizowania nowych obiektbw proponuje 
doprecyzowae o jakle obiekty chodzi w celu uniknigcia problembw na etapie pozwoleri na budowg 
jednoaeinie wykluczyt sprzecznoit z ustaleniarni studium. Zakwallflkowanle pasa technologicznego 
do ustaleh planu (nie informacji) nle da pola do niekorzystnej nadinterpretacji. 

Uwaga dotyczy calego obszaru objgtego projektem planu rniejscowego. 

Uzasadnlenie 
Uwaga bezpnedmiotowa z uwagi na brak moiliwokci prawnej wprowadzenia wnioskowanego 

zaplsu, pas technologiuny w projekcie mpzp jest wprowadzony wytaczenle jako oznauenie 
informacyjne, nie wystgpuje zatem zagroienie ograniuenia lnwestowania w sposbb okreklony 
w zlotonej uwadze. 



W tym momencie glos zabrat radny Pan Bogurlaw Szpytma: Pani Przewodniuqca, prosze 
o przerwe, bo nie rozumlem, w kt6rym miejscu jesteimy. My6my gbsowali uwagl. A teraz co 
gtosujemy? 
Przewodniuqca Rady Pani Eltbleta kytyhska: Szanowny Panie radny glosujemy uwagl zlootone 
w dniu 22 listopada 2019 r., a poprzednio gtosowali8my uwagi zlotone 18 listopada 2019 r. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: W kt6rym miejscu procedowania bedzie mlejsce na dyskusje i glosy 
radnych? 
Przewodniuqca Rady Pani Elibieta tytyhska: Doczeka sig Pan radny. Przeglosujemy wszystkie 
uwagi. A chce Pan opuSclC sale obrad? 
Radny Pan Boguolaw Szpytma: Tak, bo chcialem sie wysikat chokby. Chciatbym wiedziee ile uasu? 
Przewodniuqca Rady Pani Eltbleta kytyhska: I to jest Pana wniosek formalny, t e  chcialby sic Pan 
wysi kat? 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Pani nas niepowatnie traktuje. 
Przewodniczqca Rady Pani Elibieta fytyhska: Po zakohczeniu glosowania uwagi ogloszg pare 
minut przerwy. Bo to jest bardzo watna sprawa. Szanowni Palistwo pneprocedujmy tre6t uwagi 
nr 1 z dnla 22 listopada 2019 r. 

Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem oduytanej uwagi? 

Gtosowanie: za - 14, przeciw - 0, wstrzymalo siq - 4. 
Imienny wykaz gtosowania stanowl 281. nr 70 do protokolu. 
Uwaga zostata odrzucona. 

Przewodniczqca Rady ogtosila dziesieciominutowq pnerwe w obradach. 

0 godz. 14:30 Przewodn iup  Rady Pani Elibieta W A s k a  wznowila obrady 1 ptzystqpita do 
dalszego rozpatrywanla wniesionych w dniu 22 listopada 2019 r. uwag do projektu planu 
miejscowego. 

2) Trebi: uwagl nr 3: 
"Proszq o uzupelnlenie zaplsu 95 pkt 1 uchwaly popnez dopuszczenie realizacji ddg  potarowych 
w o b ~ b i e  teren6w (oprdu dojiC i dojazddw). Uzasadnienle. Wyznaczone w pmjekcie miejscowego 
planu drogi wewnqtrzne nle sq wystaruajqce do realizacji dozwolonych inwestycji w zakresie 
bezpieuehstwa poiamwego. Przebieg drbg pozarowych zalezny jest od wielu decyzjl projektowych 
podejmowanych dopiero na etaple spoqdzania projektu budowlanego, w zwiqzku z czym nie 
sposdb lch przewidziet w czasie spomqdzania planu. Niemnief dopuszuenie zabudowy 
wielorodzinnej, uslugowef i produkcyjno-magazynowej o ustalonych parametrach pomala 
przypuszczat, t e  zapewnienie dojazd6w poiarowych bdzie dla obiektdw wymagane. Stqd wniosek 
o wprowadzenie moiliwo&i wydzielenia ddg  o znauenlu pozarowyrn nie uwidocznionych na 
rysunku planu. 

Uwaga dotyuy catego. obszaru objetego projektem planu miejscowego. 

Uzasadnienle 
Uwaga bezprzedmlotowa, zapis 5 5 pkt 1 projektu mpzp umoiiiwia realizacje dr6g 

potarowych w ramach doj6t I dojazd6w. OkreSlenie przyjete w planie ma charakter szerokl i zawiera 
w soble motliwo8t realizacji dr6g poiarowych na przedmiotowym terenle. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta kytyhska: Kto z Palistwa radnych jest za odrzuceniem 
oduytanej uwagi? 

Closowanie: za - 13, pmeciw - 0, wstrzymalo sie - 3. 
Imienny wykaz gtosowania stanowl zel. nr 71 do protokdu. 
Uwaga zostala odrzucona. 

3) TresC uwagl nr 4: 
,,Proszq o zmianq zaplsu 912 pkt 1 lit. j w spos6b okreilajqcy wymaganq iloSt miejsc parkingowych 
dla pozostaiych lokali utytkowych jak dla lokali handlowych. Uzasadnienie. Na terenach MW/U 
przewidufe slq realizacjq zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej z uslugami w parterach. Na etapie 
sporzqdzania dokumentacji projektowej czqsto nie jest znany precyzyjny spos6b utytkowania 



konkretnego lokalu ufytkowego. Ustalenia planu zezwaiajq na lokalizacje uslug typu szewc, gabinet 
kosmetyuny, gabinety lekankie i podobne, ktdre w celu okrdlenia wymaganej liuby miejsc 
parkingowych naleialaby zakwalifikowaC jako pozostale lokaie utytkowe. Sq to uslugi w znacznie 
mniejszym stopniu generujqce ruch samochodowy ni i  handel a posiadajq co najmniej (z uwagl na 
odniesienie do innej powienchni) trzykrotnie wiekszy wsp6kzynnik miejsc w stosunku do 
powierzchni. 

Uwaga dotyuy catego obszaru objetego projektem planu miejscowego. 

Uzasadnlenle 
Uwaga nieuwzgledniona; funkcje ustugowe inne niz handel i gastronomia generujq proporcjonalne 
lub nawet wleksze natelenie ruchu samochodowego, natomiast wprowadzone w projekcie rnpzp 
wskafnikl nie stojq na ptzeszkodzie rnozliwoici realizacjl lnwestycjl zgodnie z przeznaczeniem 
okretlonym w projekcle mpzp. 

Przewodniczpca Rady Panl Elibleta iytyiiska: Kto z Pahstwa radnych jest za odtzucenlem 
odczytanej uwagi? 

Ghsowanie: za - 13, ptzeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zat. nr 72 do protokolu. 
Uwaga zortata odrzucona. 

4) Tm66 uwagl nr 5: 
,Pmsze o zmiane zapisu 912 pkt 3 w sposdb dopuwuajijcy reaiizacje miejsc parkingowych dla 
inwestycji w obrpbie dzialki lub terenu (tj, niekonieunie dzialki). Uzasadnienie. Miejscowy plan 
wyznacza tereny obejmujqce wiwej nit jednq dzialke pod zabudowe mieszkaniowq wielorodzinnq. 
Nie jest wykiuczone, t e  realizacja przedsiewziecia bedzie sie odbywat na podstawie jednego 
pozwolenla na budowe dla cdego terenu. W iwietle powytuego racjonalnq jest realizacja miejsc 
parkingowych w iloSclach okreilonych w pianie dla calego pnedsigwzl~ia bez uwzgledniania linii 
podzialowych nieruchomoSci". 

Uwaga dotyczy catego obszaru objetego projektem pianu miejscowego. 

Uzaradnlenle 
Uwaga nieuwzgledniona, zapis 512 pkt 3 odnosi sic do motliwych form realizacji miejsc 

parkingowych, czyll w garatach nadziemnych, podziemnych I mlejsc wyznaaonych na terenie dziaiki 
(na powlerzchni terenu). Realizowane inwestycje, zgodnie z ptzepisami odrgbnymi, muszq zapewnik 
odpowiedniq l iabp miejsc do parkowania w ramach dziatki budowlanej. 

Pnewodniuga Rady Panl Eltbleta hytyhska: Kto z Paristwa radnych jest za odtzuceniern 
oduytanej uwagi? 

Gbsowanie: za - 13, przeciw - 0, wstrzymala sie - 4. 
Imienny wykaz gtosowanla stanowi zal. nr 73 do protokotu. 
Uwapa zostala odnucona. 

5) Trek6 uwagi nr 6: 
,,Prosq o zmiane 913 pkt 5 w sposdb umotliwiajqcy realizacje zbiomikdw retencyjnych podziemnych 
(wybieralnych, nleodparowujqcych) oraz modyfikacje zapisu w spos6b umotliwiajqcy odprowadzenie 
wody bezpogrednio w grunt (bez zastosowania studni chlonnych). Uzasadnienie. Realizacja 
podziemnych zbiomik6w retencyjnych znajduje uzasadnienle w lokalnych uwarunkowaniach, wedle 
kt6rych odebranie pnez rowy wdd opadowych ze znacznych terendw pneznauonych pod inwestycje 
w pnyszIoBci mote skutkowat problemami z zalewaniem obuadw ni2ej poloionych. Stosowanle 
wybleralnych zbiornik6w na wody opadowe jest powszechnym rozwigzaniem na terenach 
o problematyunych uwarunkowaniach 6rodowiskowych i prawn ych. Dodatkowo stanowi mzwiqzanie 
ekologiune, bo umoiliwia wtdrne wykotzystanie gromadzonych w6d opadowych np. do spluczek lub 
podlewania ogrod6w. Odprowadzenie wdd opadowych bezpotrednio na teren ma natomiast lstotne 
znaczenie dla zabudowy jednorodzinnej w o b ~ b i e  ktdrej zlokalizowanie studni chlonnych pny katdej 
rune spustowej jest zbdnym kosztem dla inwestora? 

Uwaga dotyay catego obszaru objetego projektem planu rniejscowego. 



Uzasadnienie 
Uwaga bezprzedmiotowa, zapis 513 pkt 5 dopuszaa odprowadzanie wbd opadowych 

bezpoSrednio na grunt. Zapis nie wykluua gromadzenia tych w6d w zbiornikach w celach ich 
wt6rnego wykorzystania, zatem wnioskowany spodb odprowadzania w6d opadowych jest moiliwy 
w ramach istniejqcego zapisu projektu mpzp. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta tytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
odczytanej uwagl? 

Glosowanie: za - 13, przeciw - 0, wstnymaio sie - 4. 
Imienny wykaz glosowania stanowi 1111. nr 74 do protokolu. 
Uwaga zostala odrtucona. 

6) TreM uwagl nr 7: 
"Prosze o ustalenie stawki 10% od wzrostu wartoici nieruchomoici dla terenbw U, MW/U, P/U i MN. 
Uzasadnienie. Nie jest zmzumiaie, dlaczego obszar usiugowy zostal potraktowany na preferencyjnych 
warunkach podczas gdy pozostale tereny (rdwnlet pod drogi publiane) obarczone sq 30% stawkq od 
wzrostu wartoici nieruchomoici. Kwestia ma tym wieksze znaczenle, t e  tereny w planle przeznaczone 
zostaly pod dute inwestycje z zakresu zabudowy uslugowej produkcyjnej i mieszkaniowej. Z duiq 
dozq prawdopodobleiistwa mozna na etapie sporzqdzania planu przewidziet, ze tereny bed? podlegaly 
sprzedaz w tym rdwniei w okresie 5 /at od wejicia w tycie planu. ", 

Uwaga dotyuy &ego obszaru objptego projektem pianu miejscowego. 

Uzasadnianle 
Uwaga bezprzedmlotowa, okreglenie stawki optaty planistyunej dla poszczegdlnych teren6w 

jest ustaleniem obligatoryjnym miejscowego planu, przy czym zgodnie z orzecznictwem (I1 SA/Wr 
530/10) ,,wieikoSC (stawek procentowych) moie byC rdina dla poszaeg6inych terendw iub grup 
terendw". Nie dostrzega si? podstaw do obniienia wysokoSci stawki dla przedmiotowych teren6w. 
Teren U/UC potraktowany jest szczegblnie z uwagi na moiliwoSZ: uzyskania dochod6w gminy z tytutu 
podatkbw i lnnych optat po zainwestowaniu tego terenu. Zastosowanie wytszej stawki procentowej 
najprawdopodobniej wiqzaloby sig ze spowolnieniem inwestycjl w tym obszarze i zahamowaniern 
rozwoju mlasta. Obnitenie stawki procentowej dla pozostalych terenbw mogbby siq okazaC 
niekorzystne dla rynku nieruchomoSci na terenie gminy, tym bardziej i e  nieruchomoSci o podobnym 
przeznaaeniu znajdujq si? w zasobie gminnym. 

Przewodniczqca Rady Panl Elibieta tytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
odczytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 13, przeciw - 4, wstnymalo sie - 0. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi rat. nr 75 do protokdu. 
Uwaga zostala odrtucona. 

7) Tre46 uwagl nr 8: 
,,Pmsze o zmiane parametrbw dla zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej: 
-dopuszczalna wysokoSC zabudowy do 15 m (zgodnie ze studium) - w pmjekcie jest 8 m, 
Maksymalna Iluba kondygnacji nadziemnych 3 - w projekcie s# 2, 
Maksymalna intensywnoit zabudowy 1,2 - w projekcie jest 0,8, - dachy ptaskie o kqcie nachylenia pdaci do 12 st. lob dwuspadowe o kqcie nachylenia pdaci do 
50 st. - w projekcie sq dachy plaskie do 12 st. 
Uwsadnienie. Sqsiedztwo zabudowy mleszkaniowej i planowanej zabudowy us/ugowej predestynujq 
obszar do zagospodamwania o Sredniej intensywnoici np. w postaci dwumieszkaniowych rezydencjl 
itp.. " 

Uwaga dotyczy dzialek znajdujqcych sie w granlcach terenbw zabudowy mieszkaniowef 
jednorodzinnej lMN, 2MN, 3MN. 

Uzasadnlenie 
Uwaga beuasadna. Studium okreSia graniczne parametry, kt6re majq byt doprecyzowane 

na etapie SpO~qd~ania mpzp. Przed opracowaniem projektu mpzp przeprowadzono wieloaspektowe 
anaiizy, k t b e  pozwoiily na bardziej precyzyjnie okreglenie parametr6w ksztaltowania zabudowy. 
Przyjete parametry ksztaltowania zabudowy uwzglpdniajqc lokaine uwarunkowania chroniq lad 



przestrzenny I narzucajq okreilony charakter i gabaryty zabudowy, w tym przypadku nawiqzujqcy 
do zabudowy uslugowej i produkcyjnej oraz skkadowo-magazynowej. 

Przewodniczqca Rady Pani Eitbieta fy tyhska:  Kt0 z Paristwa radnych jest za odrzuceniem 
odaytanej uwagi? 

Glosowanle: za - 13, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Imienny wykaz gtosowania stanowi zal. nr 76 do protokoku. 
Uwaga zostala odnucona. 

8 )  TreSC uwagi nr 9: 
,Prosze o zmiane parametdw dla zabudowy mieszkaniowej wlelorodzinnej: 
- makiymalna infensywno.6k zabudowy 3,3- w projekcie jest 2,4, 
- maksymalna wysokoJd zabudowy dla terenu 1 MWU/U 25 m, - w pmjekcie jest 20 m. 

Uzasadnienie. Zwi@szenie intensywno5ci zabudowy wynika z planowanej realizacji garaiu 
podziemnego, w ueSci dwukondygnacyjnego, o obrysle wiekszym nit kondygnacje nadziemne. 
Powyisze pozwoli zrealizowat wymaganq iloSC miejsc parkingowych uegciowo pod ziemia i ue&ciowo 
jako nadziemne (na dachach garaiu podziemnego). Zgodnie z liniq orzeuniuq do intensywnogci 
zabudowy naleiy wliczat wszystkie kondygnacje bez wzgledu na to uy mieszuq sie pod u y  nad 
ziemia w zwiqzku z u y m  ulrwalony wskainik nie pozwala na realizacje zabudowy o maksymalnych 
moiNwych paramettach ptzy jednouesnym zapewnieniu wymaganej l iuby mlejsc postojowych. 
Wnioskowane zwiekszenle wysokoici zabudowy na terenie 1MW/U pozwoli na realizacje osiedla 
o gabatytach podwnywalnych do istniejqcego osiedla Wiosennego. " 

Uwaga dotyczy dzialek znajdujqcych sic w granicach teren6w zabudowy mieszkaniowej 
wielorodzinnej lub uslugowej lMW/U, ZMW/U. 

Uzasadnienie 
Uwaga bezzasadna. Studium okregla graniczne parametry, ktore majq by6 doprecyzowane 

na etapie sporzqdzania rnpzp. Przed opracowaniern projektu mpzp przeprowadzono wieloaspektowe 
analizy, kt6re pozwolity na bardziej precyzyjnie okreklenie parametrbw ksztakowania zabudowy. 
Przyjete parametry ksztaltowania zabudowy uwzglgdniajg lokalne uwarunkowania chroniq tad 
przestrzenny i narzucajq okreklony charakter i gabaryty zabudowy, w tyrn przypadku nawiqzujqcy 
do zabudowy uslugowej I produkcyjnej oraz skladowo-magazynowej. 

Przewodniuqca Rady Pani Eltbleta ~ y t y h k a :  Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniern 
odaytanej uwagl? 

Gbsowanie: za - 14, przeciw - 0, wstrzymalo sic - 4. 
Imlenny wykaz gtosowania stanowl zaf. nr 77 do protokdu. 
Uwaga zortala odnucona. 

9) TreSC uwagi nr 10: 
,Prosze o usuniecle terenu ZI na rzeu wprowadzenia obowiqzku realizacji zieleni izolacyjnej na terenie 
3P/U i 2U wzdlui granicy z terenem 1 KPJ na odcinku np. 80% dlugoScl wspdlnej granicy terendw. 
Uzasadnienie. Zapisy w obecnym ksztalcie znaunie ograniczajq zagospodarowanie terenu 3P/U 
popnez brak dojazdu w tym moi/iwoSci realizacji wjazdu pneciwpotarowego na teren od strony 
pdudniowej. Usuniecie wydzielonego terenu przy jednouesnym naloieniu na inwestora obowiqzku 
reallzacji zieleni izolacyjnej zagwarantuje, t e  inicjatywa separacji zabudowy mieszkaniowej od 
uslugowo-produkcyjnej zostanie zrealizowana wraz z jakqkolwiek inwestycjq na terenie. W p~ypadku 
nieuwzglednlenia uwagi prosze o usuniecie obowiqzku reallzacji drzew powytej 3m aby ciqg pieszy 
mdgl stanowid droge pozarowq dla obiektdw w obrebie terendw 3P/U lub 2U. Zgodnie z 912 ust. 1 
mzpo~$dzenla w sprawle p~eciwpozarowego zaopatrzenia w wode oraz d d g  poiarowych (Dz. U. 
z 2009 r. nr 124 poz. 1030) pomiedzy drogq poiarowq I Bcianq budynku nie mogq wystepowat stale 
elemenly zagospodarowania terenu lob drzewa i krzewy o wysokolci pnekraczajqcej 3m. 

Uwaga dotyuy dziatek znajdujqcych sie w granicach teren6w zieleni izolacyjnej 121 

Uzasadnienie 
Uwagi nie uwzglgdniono z uwagi na fakt, iz wprowadzenie terenu 21 ma na celu ograniuenie 

oddziatywanla dzialalnoSci prowadzonej na terenie 3P/U i 2U na tereny zabudowy mieszkaniowej. 



Ciqg pieszo-jezdnylKPJ przewidzlany jest do obslugi teren6w MN w zakresie dostepu 
kornunikacyjnego. Lokalizacja zjazd6w na tereny P/U i U z tego ciqgu pieszo-jezdnego nie jest 
pozqdane i generowat more konflikty pnestrzenne. 

Przewodniczqca Rady Pan1 Eltbieta fytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniern 
odaytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 14, przeciw - Of wstnymaio sie - 4. 
Irnienny wykaz gbsowania stanowi zal. nr 78 do protokdu. 
Uwaga zostak odnucona. 

lO)Tre& uwagl nr 11: 
,Prosze o usuniecie terenu ZP w sqsiedztwie zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej na tzecz 
powiekszenia terendw MN. Uzasadnienie. Z uwagi na to, i e  tereny stanowiq wlasnoSC prywatna 
z duzym prawdopodoblehstwem moina pnypuszua6, Ze teren zostanie nieutytkowany i nie spelni 
roli zieleni utzqdzonej (parkowej) w sqsiedztwie planowanej zabudowy mieszkaniowej jednorodzinnej 
oraz uekciowo istniejacej zabudowy wielorodzinnej. Wydzielenie terenu ZP znaunie ogranicza 
motliwogC wydzielenla nieruchomokci pod zabudowe jednorodzinnq jednouegnie uniemoiliwia taki 
podzial aby ptzedmiotem sprzedazy byly dziaki czeiciowo ptzeznaczone pod zabudowe i czeiciowo 
z obowiqzkiem utzqdzenia zieleni. W rezultacle teren ZP pozostanie niezagospodarowanym ugorem 
o wqtpliwych walorach estetycznych i uzytkowych. Usuniecie terenu pozwoli natomiast na wydzielenie 
gkbszych dzialek (or= wiekszej ilogci dzialek), na ktdrych w wyniku sqsiedztwa lasu i wystepowania 
znacznych spadkdw tereny utzqdzone zostanq jako p~yd0mOwe ogrody." 

Uwaga dotyuy dzialek znajdujqcych sie w granicach terenbw zieleni urzqdzonej l Z P ,  

Uzasadnienie 
Teren ZP zostal wyznaaony na terenach o duiych spadkach, gdzie realizacja zabudowy 

bylaby znaczqco utrudniona. W zarnierzeniu na terenie MN planuje sip realiza cje jednej iinii dzialek 
pod zabudowe z otwarciem na tereny zieleni urzqdzonej. Ponadto teren nie jest wskazany jako obszar 
przestrzeni publiunej, w zwiqzku z czyrn moze by6 zagospodarowany przez wlalciciela/ wlalcicieli 
na potrzeby indywidualnej zieleni urzqdzonej (przydomowe ogrody). 

Przewodniaqca Rady Pani Eliblata fytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniern 
odczytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 14, przeciw - 0, wstrzymalo sie - 4. 
Irnienny wykaz gbsowania stanowi I&. nr 79 do protokotu. 
Uwaga zostala odrzucona. 

11)TreU uwagi nr 12: 
, , P m  o ogranlczenie terendw iasdw jedynie do obecnie istniejqcych gruntdw o klasouzytku Ls. 
Uzasadnienie. Zalesienie obecnie gruntdw rolnych w tak bliskim sqsiedztwie istnlejqcej zabudowy 
mieszkaniowej(Budynki osiedla Wiosennego) bedzie mialo niekonystne skutki prawne dla 
mleszkalicdw jak rbwniei potencjalnie moze by6 niebezpleczne poiarowo. Zgodnie z planami 
inwestorskimi na terenie pomidzy istniejqq zabudowq na terenem MN planuje sie reaiizacje zieleni 
rekreacyjnej ogdlnodos&pnej. Zastwienie terenu ZL w tym miejscu na realizacje zamierzenia 
z kotzyiciq dla mieukalicdw ptzy zachowaniu zasad bezpieczehstwa pozarowego. Zgodnie 
z prrepisaml odrpbnymi na terenach lasdw mogq powstai tylko obiekty sluiqce gospodarce legnej, co 
znacznie ograniua motliwoJt zagospodarowania terenu w sposdb sluzacy lokalnej spdeanoici. 
Powyzsze nie st01 w spneunokci z zapisami studium uwarunkowah 1 kierunkdw zagospodarowania 
przestrzennego gminy (pkt 1 rozdziah og6lne zasady dotyczqce kierunkbw zmian w strukturze 
prresttzennej miasta oraz w pneznaczeniu terendw na stronie 26 u. II Kierunki zagospodarowania 
pnestrzennego). " 

Uwaga dotyuy dzialek znajdujqcych sip w granicach terenu las6w IZL. 

Uzasadnknie 
Uwaga bezprzedmiotowa, uwzglednienie uwagi doprowadziloby do niezgodnogcl 

z studium uwarunkowah i kierunk6w zagospodarowania. Wprowadzone przeznaczenie wynika 
z kierunk6w zagospodarowania przestrzennego okreSlonego dla tego terenu w studium uwarunkowari 



i kierunk6w zagospodarowani przestrzennego. Przedrniotowe tereny sq zadrzewione jut obecnie, 
a wprowadzenie w planie miejscowyrn przeznaczenia ZL- teren lasdw stanowi usankcjonowanie 
realnego zagospodarowania tego terenu. Jednoczeinie wskazaC nalezy, i i  wbiciciel terenu nie 
sktadat wnlosku do planu i nie sq znane tadne wskazane w uwadze plany inwestorskie dotyaqce 
odmlennego sposobu zagospodarowania tego terenu. 

Przewodniuqca Rady Pan1 Eltbieta tytyhska: Kto z Pahstwa radnych jest za odrzuceniem 
odczytanej uwagi? 

Glasowanie: za - 14, przeciw - 0, wstrzymdo sie - 4. 
Irnienny wykaz gksowania stanowi zat. nr 80 do protokolu. 
Uwaga zootata odnucona. 

12)Trde uwagi nr 13: 
,Prosze o zmiane przeznaczenia terenu 1ZL na odcinku wzdiuz wschodniej granicy dzidki 2/55 (AM- 
2)ob. Zagbze na ZP. Uzasadnlenie. Obszar ten predestynuje do zagospodarowania 
koresponduj$cego z qs ladu j~cym osiediem. Pianuje sie realizacje zagospodarowania parkowego do 
ceMw rekreacyfnych (altany, kladki, przejicia, Jawkl, oiwietlenie, c i w  p ieuy  odsepamwany od  mchu 
kdowego obslugujacy istniejqce i pianowan? kontynuacje osiedla w kierunku pdudnlowym). 
Przeznauenie tak niewieiklego obszaru pod /as, wciinietego pomiMzy zabudowe staje sie 
bezcelowe. " 

Uwaga dotyay dzialek znajdujqcych sig w granicach terenu lasbw IZL. 

Uzasadnienle 
Uwaga nieuwzglgdniona, co wynika z faktu, iz wprowadzone przeznaczenie wynika z kierunk6w 
zagospodarowania przestrzennego okreSionego dla tego terenu w studiurn uwarunkowari i kierunkow 
zagospodarowani przestrzennego. Przedmiotowe tereny stanowiq obecnie tereny naturalnej zieleni, 
a wprowadzenie w planie rniejscowyrn przeznaczenia ZL- teren lasbw pozwoli na zachowanie ich 
p&rodniuej funkcji (zielonej obudowy rowu melioracyjnego, kt6ry stanowi element korytarza 
ekologicznego). Teren ten oddziela te t  poloione na potudniowy zach6d od terenu MW tereny rolniue, 
ktbre w laden sposob nie bgdq powiqzane z przysztyrn zainwestowaniern osiedla. 

Przewodniczqca Rady Pani Eltbieta fytyhska: Kto z Paristwa radnych jest za odrzuceniern 
odaytanej uwagi? 

Glosowanie: za - 14, przeciw - 0, wstrzymalo sle - 4. 
Irnienny wykaz gbsowania stanowi zd. nr 81 do protokolu. 
Uwaga zostala odrzucona. 

Przewodniczqca Rady Pani Elibieta tytyhska: Szanowni Pahstwo projekt 
zagospodarowania przestrzennego obszaru polotonego rnigdzy obwodnicq rniasta Kbdzka, ulicami 
Dusznickq, Letniq i terenami rolniuymi sporzqdzony zostat na podstawie Uchwaty nr III/27/2018 
Rady Miejskiej w Ktodzku z dnia 19 grudnia 2018 r. w sprawie przystqpienia do sporzqdzenia 
,,Miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego obszaru pdoionego rnigdzy obwodnicq 
miasta Kbdzka, ulicarni Dusznickq, Letniq i terenami roiniczyrni". 
Celern planu miejscowego jest ustalenie przeznauenia teren6w oraz pararnetrbw zabudowy 
i wskatnik6w zagospodarowania dla tego obszaru w oparciu o now0 obowiqzujqce ,,Studiurn 
uwarunkowah i kierunk6w zagospodarowania przestrzennego Miasta Klodzka". 
Projektem planu rniejscowego objgto obszar w zachodniej czgkci rniasta, ograniuony od zachodu 
ul. Lisiq i terenarni roiniaymi, od p6lnocy ulicq Dusznickq, od wschodu Letniq oraz od pdudnia 
terenarni rolniuymi. Obszar ten pokrywa okolo 59 ha powierzchni miasta. 
Projekt planu miejscowego nie narusza ustaleh ,,Studium uwarunkowari i kierunk6w 
zagospodarowania przestrzennego Mlasta Klodzka", zatwierdzonego uchwalq Nr U1/475/2018 Rady 
Miejskiej w Klodzku z dnia 15 listopada 2018 r. 
Projekt planu rniejscowego poddany zostal procedurze forrnalno-prawnej okreilonej w art. 17 ustawy 
z dnia 27 rnarca 2003 r. o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennyrn (Dz. U. z 2019 r., poz. 
1945 z p6in. zm.) oraz w ustawie z dnia 3 pafdziernika 2008 roku o udostgpnianiu informacji 
o jrodowisku I jego ochronie, udziaie spoleaeristwa w ochronie irodowiska oraz o ocenach 
oddzialywania na Srodowisko (Dz. U. z 2018 r., poz. 2081 z poin. zm.). 



TreSd planu rniejscowego jest zgodna art. 15 ustawy z dnia 27 rnarca 2003 r. o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennyrn (Dz. U. z 2019 r., poz. 1945 z p6in. zm.) oraz z rozporzqdzeniern 
Ministra Infrastruktury z dnia 26 sierpnia 2003 r. w sprawie wymaganego zakresu projektu 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego (Dz. U. z 2003 r. Nr 164, poz. 1587). 

Ze wzglgdu na brak po t~eby ,  w projekcie miejscowego planu nie ustalono: 
granic i sposob6w zagospodarowania teren6w iub obiektbw podiegajqcych ochronie, 
ustalonych na podstawle odrebnych przepis6w; 
szczeg6lnych warunk6w zagospodarowania teren6w oraz ograniczeh w ich utytkowaniu; 
sposobbw i terrnin6w tyrnuasowego zagospodarowania, urzqdzania i utytkowania 
terenu. 

Nastgpnie Przewodniczqca Rady poprosila o przedstawienie opinii rnerytoryunych Kornisji. 

Przewodniuqca Kornisji Budietu, Finansdw i Polityki Gospodarczej Pan1 Aneta tosiewicz 
poinformowala, t e  Kornlsja wnioskuje o przyjgcie projektu uchwaty na druku nr 103, bez poprawek. 
Przewodniaqca Komisji Gospodarki Kornunalnej, Ochrony ~rodowiska Pan Zbigniew Nowak 
poinformowat, i e  Komisja wnioskuje o przyjecie projektu uchwaty na druku nr 103, bez poprawek 

Aska otwgmfla dvskvsie nad ~roi- 
r@ druku nr 103. 

Glos zabrat Wiceprzewodniuqcy Rady Pan Zdzlstaw Duda: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, 
Panie Burrnistrzu. To jest j u t  rnoja piqta kadencja. Przez katdq kaden j e  przewijal sig jakiS market, 
a i e  jestern zaloiycielern i bykrn przewodniuqcyrn Zwiqzku Kupcow Ktodzkich i bykrn u nich, 
rozrnawialem z nlml. Powiern Pahstwu, i e  dziwna to byta dyskusja, bo nie ma jednornySlnoSci w tej 
dziedzinie. Podjqlem we wtasnyrn surnieniu decyzje, i e  nie bede glosowal i podtrzymarn te swoje 
kupieckie tradycje. Dzigkuje bardzo i przepraszam. 

Glos zabral radny Pan Boguslaw Szpytma: Pani Przewodniczqca, Wysoka Rado, Panie Burrnistrzu. 
Chcialem powiedzie6, iebySrny rnieii SwiadomoSt nad czyrn gtosujerny. Jedyna uwaga, kt6ra zostata 
przyjgta, jedyny wniosek, kt6ry zostal przyjety rn6wi wtaSnie tak naprawde o powierzchniach 
uslugowych, rnieszkalno-udugowych, reszta zostata odrzucona. W tym wniosku rnowi sic o tym, i e  
przeznacza sic te tereny pod zabudowe rnieszkano-uslugowq o powierzchniach p~ekraczajqcych 
4 hektary. Jakby nie ma tu  g6rnej granicy, nie wyczytatern - w kaidyrn bqddi razie. Tam jest - nie 
wiern dokladnie ile - ale z pewnoSciq ponad 100 hektarbw. Obecna Galeria Twierdza, to jest ok 
20 tys. rnetr6w kwadratowych, u y l i  okoto 2 hektarbw, a tu bedzierny procedowad nad 
powlerzchnlami, kt6re w konsekwencji rnogq zajqt o wiele wigkszq powierzchniq. BadallSrny wiele 
razy tg sprawg - Klodzko to  rniasto handlowe. Tutaj jest wiele podmiot6w, wlelu kupc6w - tak jak 
Pan radny powiedzlal i tutaj wacunek dia Pana radnego, bo rzeaywiScie zawwe konsekwentnie 
gtosowal w tych sprawach. Wystgpuje jako przedstawiciel Klubu I apeluje o to, bo podejrnierny 
decyzje, ktbra wptynie na to rniasto na dziesiqtki tat. Pragng zwrbcit uwagg na fakt, i e  wniosek 
wptynql wlalnie 22 listopada. Dzisiaj rnarny 28 iistopada - szeSd dni na to, teby tak powainy wniosek 
rozpatrzyd pozytywnie ptzez Pana Burmistma, Rada jeszae siq do niego nie odniosta. Bedzierny 
wnloskowad o odlotenie prac nad procedowaniern uchwaty dotyczqcej ustalenia planu 
zagospodarowania przestrzennego na tych terenach, jako Klub - z zasadny. Marn pytanie do tw6rcbw 
miejscowego planu I do tych, kt6rzy pilnujq procedury. Art.17 ustawy o planowaniu 
i zagospodarowaniu przestrzennyrn, pkt 13 rnowi o tyrn, i e  Burrnistrz wprowadza zrniany do projektu 
planu miejscowego wynikajqce z rozpatrywanych uwag, a nastgpnie w niezbednym zakresie ponawia 
uzgodnienia. Wniosek wptynqk 22 listopada - rnarn pytania: Czy uzgodnienia zostaty 
przeprowadzone? Czy do uzgodnieh - tu jest rnowa o przedsiewzieciach potencjalnie 
oddzialowuj~cych na Srodowisko - u y  zostaty uzgodnione z odpowiednimi czynnikarni? 

Glos zabral projektant planu Pan Pawel Pach: Szanowni Pat'tstwo, rnofe zanirn odpowiem na to 
pytanle, chciatbyrn kilka rzeczy sprostowat. Plan obejmuje powierzchnie 51  hektarbw, wigc tutaj nie 
ma rnowy o wspornnianych 100 hektarach. Druga kwestia, to kwestia uwagi. Wplyngty dwie uwagi 
o tej samej treSci - czego doSwladczyllSrny przed chwilq, poniewai to  byty dwie uwagi, aczkolwiek 
zloione przez sp6tkg, a p6iniej przez podrniot prywatny. Jeieli chodzi o uwzglgdnlonq uwagg, bo 



pojawita sig tutaj kwestia uwagi uwzglgdnionej, to byta uwaga nr 2 zarbwno w piSmie z drugim 
skladajqcym uwagi i tym trzecim - toisamyrn. Dotyuyta ona innej kwestii. Nie chodzito o to, teby 
umotliwit lokaliza cjg obiektbw uslugowych, o potencjalnie znaczqco oddziatujqcych na Srodowisko, 
a jedynie chodzito o to, teby dla terenow rnieszkalnych dopuSci6 taka opcjg. Konkretnie chodzito 
o tereny zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej. W planie wczeeniej byt zapis mbwiqcy o tym, t e  
zakazuje sig lokalizacji na tych terenach mieszkaniowych inwestycji potencjalnie oddzialujqcych na 
Srodowisko z wytqczeniem tam inwestycji celu publicznych - to jest zapis, ktbry urnoziiwia realizacjg 
wainych zadari gminnych niezaleznie jak one sq sklasyfikowane. Te inwestycje sq zapisane 
w Rozporzqdzeniu, to jest akt prawa wyiszego, do ktbrego plan miejscowy odnosi sig, tzn, jest tam 
caw wykaz, kt6re inwestycje mogq byt potencjalnie oddziatujqce na frodowisko, a kt6re mogq byC 
zawwe znauqco oddzialujqco. My tak jak wspomniatem mielifrny zapis mbwiqcy o tym, i e  dla 
terenbw, gdzie jest zabudowa mieszkaniowa wielorodz~nna i jednorodzinna, z ustugami w przypadku 
wielorodzinnej, zakazuje sig tego typu inwestycji i dla ustug ten zapis ciqgle obowiqzuje, poniewai 
zmiana, ktbra wynikata z uwzglednienia uwagi dodata jedynie zapis - z wyjqtkiem inwestycji 
mieszkaniowych. A z u e g o  ona wynika? Z tego wynika, t e  logika nakazuje, aby dla terenbw 
rnieszkaniowych, ktbre rnajq w tym przypadku obszary wigksze n i i  4 hektary dopuSciC tego typu 
inwestycje. Bo jednq z inwestycji mieszkaniowych mogqcych potencjalnie znaczqco oddzidywat na 
Srodowlsko jest zespbt zabudowy powyiej 4 hektar6w. Tego typu zespdy sq rzadkokciq. Nle wiem 
u y  w kbdzkich realiach tego typu zespbt byt kiedykolwiek reaiizowany jako jedna inwestycja czy 
nie. Jednak deweloperzy dzielq tego typu inwestycje na mniejsze zadania. Natomiast tutaj uznaliimy 
racjonainoSk tego argumentu, tzn. marny w planie t n y  obszary, ktbre przekraczajq 4 hektary. Czyli 
potencjalnie jest motliwe, aby tego typu inwestycja zaistniata. Co za tym idzie, to u y  ona bgdzie 
realizowana jako jedna inwestycja powyiej 4 hektary czy jako mniejsze lnwestycje nie bgdzie miab 
specjalnego wptywu na to jak ona bgdzie funkcjonowat i bedzie oddziatywak. W zwiqzku z tym 
uznaiiSmy, ieby wyjafnit pewien iogiczny Mqd, poniewai dopuszuajqc w pianie tereny powyzej 
4 hektarbw de facto zgadzamy sig i wszystkle organy, ktbre zapoznawaty sig w toku procedury 
z pianem rniejscowym mlaty SwiadomoSC tego, i e  tego typu inwestycja, tego typu obszary 
aterohektarowe sq przeznaaone pod zabudowg mieszkaniowq. W zwiqzku z tyrn moina powiedziet, 
t e  tyrn przyjeciem uwagi nr 2 z pisma drugiego i trzeciego niejako uregulowali~my, 
usankcjonowaliSmy coS co j u t  i tak byb  zapisane. Stqd - i tutaj odpowiadajqc na pytanie Pana 
radnego - brak potrzeby ponawiania procedury. Nie ma potrzeby uzgadniania, poniewat wptyw tego 
uwzglgdnienia, to uwzglgdnienie nle skutkuje zwigkszonymi motliwoSciami inwestycyjnymi. I tak te 
tereny byh/ przeznaaone pod zabudowg mieukaniowq. Tutaj nie ma mowy o dopuszczeniu 
inwestycji z zakresu uslug w przypadku tych terenbw i tej uwagi. letel i  chodzi o wspornniane tereny 
o powierzchnl sprzedaty powyzej dwbch tysigcy metrbw. To jest zapis, ktbry wynika ze Studium. 
Wprowadzajqc na terenie - czyli ta pierwsza uwaga, kt6ra byta odrzucona - wprowadzajqc tam takq 
mofliwoSt kontynuujemy politykg, ktbre jest zapisana w Studium, ktbra przewiduje tam lokalizacjg 
tego typu inwestycji. I tam jq te t  dopuszuamy tyiko na tym jednym konkretnie wyznauonym 
terenie. Tutaj wspomng, t e  w Ustawie o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, teby taka 
inwestycja mogla zaistniet taki zapis wtainie musi sig znaleik w studium. I tutaj dla tego terenu tego 
typu zapis jest. Uwzglednienie uwagi nie skutkowalo tym, t e  nagle motna inny zestaw uslug bardziej 
uciqtliwych realizowat na tyrn terenie. Moina reaiizowat to co byto zapisane w pianie, w formie 
przeznaczenia terenbw powytej 4 hektarbw, moina realizowat jako zamierzenie inwestycyjne. 

Radny Pan Bogurlaw Szpytma: Dziekuje Panie iniynierze. Ustawodawca nie dopuszcza 
interpretacji w tym zakresie. Ustawodawca rnbwi o tym, jeszcze raz powtbrzg w art. 17, 13 punkcie: 
Burmistrz wprowadza zmiany do profektu planu miejscowego wynikajqce z rorpatrywania uwag, 
a nasepnie w niezbdnym zakresie ponawia uzgodnienia. Koniec. Nie ma u y  byty zaplsy takie u y  
inne. Uzgadnia w niezbpdnyrn zakresie. 

Pmjektant planu Pan Pawd Pach: Tak jak Pan radny przytoczyt sam zapis jest przewidziany do 
tego, aby to Burrnistrz ocenit jaki jest niezbgdny zakres uzgodnieri. Z tym, t e  tego typu zakres 
uzgodnieh mote bye zerowy, tzn. nie ma potrzeby, poniewai interes prawny zadnego z podmiotbw 
nie zostat naruszony. To byto te t  wstgpnie konsuitowane j u t  z nadzorem prawnym i tutaj nadzbr 
wstgpnie wyrazit, t e  nie bgdzie to stanowito istotnego naruszenia prawa, ktbre mogloby skutkowat 
uchyleniem tego planu miejscowego. 



Radny Pan Boguslaw Szpytma: Jaki nadzbr? 
Projektant planu Pan Pawd Pach: Nadz6r Wojewody. Wojewoda sprawuje nadzbr. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Ale w sprawie j u i  tej uwagi? 
Projektant planu Pan Pawd Pach: Wstgpnie sprawa byta weryfikowana pod kqtem koniecznoici 
dokonania uzgodnieh. To jest norrnalna procedura. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Na wniosek, kt6ry zostat zloiony 22 listopada? 
Projektant planu Pan Pawel Pach: Przypomng, ze j u i  18 listopada byt pierwszy wniosek, ktbry 
zawieral tego typu uwage, ktbra podobnie jak i ta pbtnlejsza ma ten sarn sposbb rozstrzygnigcia. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: I nadz6r na piimie powiedzial - Tak, mozecie tak zrobit. 
Projektant planu Pan Pawd Pach: Nie na piimle. 
Radny Pan Bogurlaw Szpytma: Panie iniynierze, to dajmy spokbj, ale odpuitmy sobie takie 
rzeczy. 
Projektant planu Pan Pawd Pach: Tak jak wspomnialem jest zapis mowiqcy o tyrn, Ze naleiy 
rozwaiyt rnozliwoSC u y  konieanoSC ponownego przeprowadzenia procedury. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Nie zostata ona przeprowadzona. 
Projektant planu Pan Pawd Pach: Nadzbr dopuszcza moil iwoit konsultacji, w ktdryrn oni wstgpnie 
okreklajqczy takie cog jest rnoiliwe, czy te t  trzeba w pewnym zakresie to zrobik. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Ale na piimie tego nie ma. 

Panle Przewodniuaca chciala oddat glos Burrnistrzowi, ale w tym rnornencie radny Pan Bogudaw 
Szpytma zadal pytanie: Czy rnogg skohuyf zadawanie pytah, bo jako Kiub mam 20 rninut zgodnie 
r e  Statutern. 
Przewodniczqca Rady poprosila radnego o kontynuowanie zadawanie pytah. 

Radny Pan Bogudaw Szpytma: Czy na tym terenie moga bye posadowlone: fotowoltaika, wiatraki, 
tego typu urzadzenla? 

Projektant planu Pan Pawd Pach: 0 ktbry teren Pan teraz pyta? 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: 0 teren objety planem. 
Projektant planu Pan Pawed Pach: Na terenie objgtym pianem nie przewiduje sig lokalizacji 
obiektbw, ktbre produkowalyby energig powyiej 100 kW. To t e i  jest podobnie jak w przypadku 
obiektbw o powierzchni powyiej 2 tys. metrow. Jest to pewien obowiqzek prawny, jezeli takie 
obiekty, tereny sq wyznaczone na terenie gminy, rnuszqznaleit sig w Studium, a p6fniej odpowiedni 
zapis musl sig znaleit w planie. W Studium nie ma takich zapisbw w zwiqzku z tyrn nie bgdzie tu 
rnoiliwoSci lokalizacji wiatrakbw i innych urzadzeh, ktbre produkuja energig powytej 100 kW. Taka 
jest definlcja prawna. 

Radny Pan Boguslaw Szpytma: Dzigkujg. Nie mam pytah do Pana inzyniera. Kohczqc. Nie rnamy 
uzgodnieh, co do zapisu Ustawy i z pewnotciq bedzierny zaskartat tq uchwak, bgdzierny skartyt slg 
na n i a  poniewai tryb nie jest wyczerpany. Podejmujerny decyzje o jednym z najwainiejszych 
kierunkbw rozwoju Klodzka. To nie jest uzgodnione. To zakrawa na kping. Mbwil Pan o 50 hektarach, 
ten obuar rozwojowy Galerli Kbdzkiej, to jest chyba okoto 8-9 hektarbw. To jest pig6 razy wiekszy 
teren. 50 hektarbw, na ktbrych rnozna bgdzie postadowit. 
Projektant planu Pan Pawel Pach: Nle. Proszg zapoznat sig z zalqcznikiern graflunyrn, ktory 
wskazuje jeden teren, na ktdrym jest dopuszczalna lokalizacja obiektu o powierzchni powyiej 2 tys. 
rnetrbw. 
Radny Pan Bogudaw Szpytma: Ile ma ten teren? 
Projektant planu Pan Pawd Pach: Teraz Panu dokladnie nie powiem, jest to ok. 4 hektarbw. 
Radny Pan Boguslaw Szpytma: Ok. 4 hektary. To jest 2 razy wiecej ni t  Galeria Handlowa. Klub 
Prawo i Sprawiediiwokt i Zjednoczona Prawica apeluje - Nie dobijajmy klodzkiego handiu. Maly 
handel catkiern wyjdzie z rynku. Takie byly zarzuty wobec rnnie I ja je uznakm wiele lat ternu 
I odszedlern od zmiany planu. Ja tadnego planu nie zmienlatem. To, i e  wybudowaliOrny galerig - tam 
plan juz byt, zastaliirny go. Prbbowallirny zwigkszyt plan na terenach powyzej PKS, ale odstqpitern 
od tego, dzipki twardej postawie rbwniei Pana Zdzistawa Dudy. Apelujg, bo zrobimy cog co na 
dziesiqtki lat spowoduje regres tego miasta. Dzigkuje. 



Przewodniuqca Rady Pani Elibieta tytyirska: A ja siq zastanawiarn, jak to ma sig do tego, i e  
galeria handlowa powstala w uasach Pana panowania? Pan dzisiaj krzyczy - nie zabijajmy - takie 
gbmolotne hasta, a w6wuas jakok b y b  odwrotnie. 

Wos zabral Burrnistrz Mlasta Pan Mlchak Piszko: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado. Chcialern 
tylko prosif o dalsze procedowanie. 

Wigcej gbsbw w dyskusji nle stwierdzono. 

Przewodniuqca Rady Pani Elibieta fytyhska poddda pod glosowanie podjecie uchwaty w sprawie 
uchwalenia ,,Miejscowego pianu zagospodarowania przestrzennego obszaru poloionego rniqdzy 
obwodnicq rniasta Ktodzka, ulicarni Dusznickq, Letniq i terenarni rolniuyrni", druk nr 103. 
Glosowanie: za -12, ptzeciw - 4, wstrzymdo sie - 1. 
Irnienny wykaz glosowania stanowi rat. nr 82 do protokotu. 
Uchwala zostaka podjeta I otrzymaka nr XIV/108/2019. (ZaL nr 83) 

21. Interpelacje I zapytania radnych. 

Gbs zabrat radny Pan Krzysztof Maka: Pani Przewodniuqca, Wysoka Rado, Panie Burmistnu. 
Docierajq do rnnie glosy rnieszkaricbw Ktodzka, zwlaszcza z okolic lurandowa, kt6rzy sq 
zaniepokojeni inwazjq dzikbw i szkbd jakie te zwierzqta uyniq. Czy Pahstwu w jaki i  spos6b ten 
problem jest j u t  znany i czy bgdq podjete w najblliszyrn czasie jakiek kmki w tej sprawie, teby te 
zwlerzqta wytapat? 

Glos zabrata radna Pani Jolanb Kobak: Chcialam zadat to sarno pytanie, co m6j przedrnbwca, 
odnoknie dzik6w, bo dotarly do rnnie sluchy, i e  na terenie rniasta Klodzka ma nastqpit odstrzal 
dzikbw, a nie odlawianle. Nie wiem czy to jest dobre rozwiqzanie, bo z tego co parnigtarn to kilka lat 
ternu r6wniet taka sytuacja zaistniala, gdzie dziki pojawialy sic w Klodzku i nastqpito ich odtawianie. 
Robi sig odpowiednie putapki i nastgpnie te dziki, kt6re sig odlowi zostajq usypiane. I jeszue 
inforrnacja z wuoraj. U jednego dzika z teren6w Doinego Slqska stwierdzono chorobe i te wszystkie 
odbwione dziki naletabby ukpit i nastgpnie zutylizowat. Mykle, t e  przykladem lat poprzednich 
motna nawiqzat wspblpracg z firrnq, kt6ra znajduje siq takirni rzeuarni. Taka czynnokci odkwienia 
dzika kosztuje ok. 800 zl. I po prostu, nie do nich strzelat tylko odtawiat. 

Odpowiedzi udzielil Zastgpca Burrnistrza Pan Wieskaw Tracz: Na bieiqco odpowiern na te dwa 
pytania. W zasadzie radna Pani Kobak ju t  czq5ciowo odpowiedzida Panu radnernu. l a  sprecyzujg. 
Problem jest narn znany. On niestety wystepuje nie tylko na terenie Klodzka, tylko na terenie calego 
powlatu klodzkiego, a rnogq mzszerzyt, ze na terenie j u t  calej Polski. Stanowi to  potqiny problem. 
Popula j a  dzikbw zwigkszyla sig w kraju w znaczqcy sposbb. Na to nalotyly sig problerny z chorobq 
ASF, kt6ra w tej chwlli dociera do zachodnich granic Polski. Wuekniej byly sygnaly o tym, t e  rnieiiirny 
takie przypadki na terenie wojewbdztwa lubuskiego. W tej chwili rzeczywikcie jest przypadek na 
terenie wojew6dztwa dolnoklqskiego. Nakladajq sie teraz na to r6ine problerny. Po pierwsze 
w zwiqzku z tyrn, i e  znali9rny ten problem, prowadzilikrny akcje wylapywania. Tak jak Pani radna 
powiedziala. Wlqzalo sle to t e t  z niejasnokciarni prawnyrni dotyuqcyrni tego kto odpowiada za 
odstrzat Przez pewien czas byta niejasnokt prawna dotyczqca tego a y  kola lowieckie rnogq dzidat 
na terenie miast u y  te t  dotyuq ich tylko tereny poza rniejskie. W tej chwili sprawa sie ju t  wyjainita. 
Kda towieckie rnogq prowadzit te dzialania takie na terenach rniejskich. W zwiqzku z tyrn bgdzierny 
prowadzit dziatania dwutorowo. Te obowiqzki, kt6re wynikajq z dzialalnoici k61 bwieckich bgdq 
wykonywat kola lowieckie i tu  do k& bwieckich naleiy wybbr u y  bedq prowadzit odstrzal u y  te t  
bgdq wytapywat. Natornlast my pmwadzilikrny do tej pory tylko akcje wylapywania. Sq to bardzo 
drogie akcje. Nie chce wypowiadat siq na temat tego czy to akurat jest 800 zl, bo zapkacili9my za to 
znaunie wigkue pieniqdze. Zwiqzane jest to  chociatby z tym, i e  takich flrrn na terenie Polski jest 
bardzo rnab. W zwiqku z tyrn te firrny sq cab czas zajqte, one prowadzq caly u a s  dzialalnokt 
i trudnoiciq jest uzgodnienie terrninbw i trudnoSclq jest sarno znaiezienle flrrny, ktora to  wykona na 
naszym terenie. Oaywiicle po uzgodnieniu terrninbw takie czynnojci byty dokonywane i pbiniej te 
zwlerzeta byty transportowane do lasu. Problem poiega na tyrn, i e  to dotyuy wszystkich gmin 
i niestety rnarny do uynienia ze zjawiskiern troszke kuriozainym w pnypadku wylapywania, le iel i  
my wylapiemy te zwierzeta i przewiezierny do lasu, to one stanowiq w6wuas problem innej grniny 



dlatego, t e  problem dotyczy wychodzenia tych zwienqt w kierunku siedlisk ludzkich. Zwiqzane jest 
to jeszcze dodatkowo z dworna problernarni powodowanyrni przez nas sarnych, a rnianowicie 
niezabezpieczone pojernnikl na odpady i niestety tutaj wyczularn wszystkich rnieszkalic6w, aby , 

pilnowali tego, aby pojernnlki byty zarnkniete i aby jak najrnniej odpad6w znajdowalo sie wok6t. 
Drugi problem, to sqogrbdki. Wszelkie niewykopane jesieniq warzywa itp. pozostalo~ci pozostawione 
na dziake stanowiq t e t  zachgte dla dzik6w do kierowania sig w kierunku siedlisk iudzkich, bo tam 
jest pozywienie. W zwiqzku z tyrn my te dzialania bedzierny w dalszym ciqgu prowadzit 
dwuklerunkowo. Z naszej strony gl6wnie bedzie to wytapywanie, ze strony k& towieckich pewnle 
odstrzal. Ten odstnal wiqte sic niestety, to sq takie pewne rozwiqzania odg6rne, w tej chwili sarno 
wytapywanie nie rozwlqie narn problernu dlatego, i e  ASF pewnie wymusi ten odstrzal, bo nie ma w 
tej chwili innej rnetody walki z ASF. 

Radna Pen1 Jolanta Kobak: Panie Burrnistrzu, a odlawianie, a poiniej usypianie nie byloby 
rozwiqzaniem, a nie stnelanie? 
Zastepca Burrnistrza Pan Wleotaw Tracz: Odpowiem w tej chwili ogolnie dlatego, t e  chcialbym by6 
w zgodzie z prawem. Nie wiern do czego mamy w tej chwili uprawnienia, a do czego nie, bo nie 
prowadziliimy takiej akcji usypiania, wiec po prostu rnusirny sprawdzit czy marny takle prawo. 
Po sprawdzeniu bpdziemy dopier0 rnogli dziatat dalej. Pewne jest to, i e  mozerny odtawiat, natorniast 
czy mozemy zlecat usypianie tego na sto procent nie powiem, bo nie mam takiej pewnohci. 

Glos zabrat radny Pan Stanidaw Bartczak: Pani Przewodniczqca, Szanowni Radni, Panie 
Burrnistrzu. Chciatern sig odnieit do tej kwestli, ktbrq Pani radna poruszyla i Pan Burmistrz bardzo 
dobrze to wyjainil. Selekcja dzikow, zrniana przepis6w na dzieli dzisiejszy nie ogranicza odstrzat6w 
z tego powodu, ze choroby i nasilenie sig bardzo duzej iloici dzikbw, wiec jak najbardziej tutaj 
uwaiarn - to jest rnoje zdanie - ze odstrzal jest jak najbardziej korzystny. W rnieicie rnozna tez tylko 
sq ograniczenia 100 metr6w od budynk6w itd, l a  tego nie chce rozszenaC, bo znam te przepisy 
z uwagi na to, t e  rnarn brata myiliwego, selekcjonera, chodze na polowania. Po uzgodnieniu z kotarni 
najkorzystniejszy dla nas jest odstrzal dzik6w. Tak jak slusznie Pan Burrnistrz zauwazyt, jeieli my je 
odlowirny i darny do lasu, tam dalej bqdzie problem i dalej ten odstrzal bgdzie musial by6 robiony. 
Pod kqtern kosztow i uzgodnieli odstrzal jak najbardziej w calej Polsce jest uzasadniony. 

Wiecej glos6w nie stwierdzono. 

Sekretarza obrad Pan Plotr Bryla odczytanie treici interpeiacji i odpowiedzi na interpelacje jakie 
wplyngty do biura Rady Miejskiej w okresie rniedzy sesjarni: 

Odpowiedi Burrnistna Miasta (znak: WO.II.0003.25.2019) na interpelacja radnego Pana Stanislawa 
Bartczaka z dnla 17.10.2019 r. (Zal. nr 84)  
Odpowiedi Burrnistrza Miasta (znak: WO.II.0003.26.2019) na interpelacja radnego Pana Stanislawa 
Bartuaka z dnla 21.10.2019 r. (ZaL nr 85)  
Interpelacja radnego Pana Stanidawa Bartczaka z dnia 05.11.2019 r. (Zal. nr 86) 
Odpowiedl Burrnistrza Miasta (znak: WO.II.0003.27.2019) na interpelacja radnego Pana Stanislawa 
Bartczaka z dnia 05.11.2019 r. (Zal. nr 87)  

22. Wnloskl i oiwiadczenla radnych. 
Nie stwlerdzono wniosk6w i oiwladczeli. 

23. Sprawy r6tne. 
Przewodniczqca Rady oduytala tre6C inforrnacji w sprawie analizy oiwiadczeh rnajqtkowych radnych 
Rady Miejskiej w Klodzku (Zak nr 88)  oraz informacje Burrnistrza Miasta z dokonanej analizy 
oSwiadczeh majqtkowych. (Zal. nr 89)  

Gksow radnych w sprawach r6inych nie stwierdzono. 



Po wyczerpaniu wszystkich punkt6w porzqdku obrad Przewodniuqca Rady Panl Elibleta 
tytyhska zamknea obrady rnbwig: ,,Zamykam obrady XIV sesji Rady Miejskiej w K/odzku". 

Zakohaenie sesji nastrlpllo o godz. 15:40 

Przewodniu~caAady fllejskiej w Kkodzku 


